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ПОПРАВЉА БУДИЛНИКЕ, ПОПРАВЉА БУДИЛНИКЕ, 
ВЕКЕРИЦЕ И НЕ ДАВЕКЕРИЦЕ И НЕ ДА

 ВРЕМЕНУ ДА МУ  ВРЕМЕНУ ДА МУ 
ОТМЕ ЗАНАТ ОТМЕ ЗАНАТ 

Игор Бакај, једини Игор Бакај, једини 
часовничар у часовничар у 

ПриједоруПриједору

ТАНКА JE ЛИНИЈА ТАНКА JE ЛИНИЈА 
ИЗМЕЂУ СТИГМЕ И ИЗМЕЂУ СТИГМЕ И 
ДИСКРИМИНАЦИЈЕДИСКРИМИНАЦИЈЕ

ЗАПОЧЕЛА ЗАПОЧЕЛА 
РEКOНСTРУКЦИJA РEКOНСTРУКЦИJA 

ВOДOВOДНE MРEЖE У ВOДOВOДНE MРEЖE У 
ЧИРКИН ПOЉУЧИРКИН ПOЉУ

СTAMБEНO ЗБРИЊAВAЊE СTAMБEНO ЗБРИЊAВAЊE 
БOРAЧКИХ КATEГOРИJAБOРAЧКИХ КATEГOРИJA
Планирано  збрињавање свих Планирано  збрињавање свих 

који испуњавају условекоји испуњавају услове

ГРАД ПРИЈЕДОР ГРАД ПРИЈЕДОР 
ИЗДВОЈИО 65.000 КМ ИЗДВОЈИО 65.000 КМ 

ЗА ИНСТРУМЕНТЕ У ЗА ИНСТРУМЕНТЕ У 
МУЗИЧКОЈ ШКОЛИМУЗИЧКОЈ ШКОЛИ

Горан Рачетовић, 
начелник Центра за 
заштиту менталног 
здравља Дома здравља 
Приједор

ШКОЛОВАЊЕ ШКОЛОВАЊЕ 
БЕСПЛАТНО, БЕСПЛАТНО, 
А НАКОН ЊЕГА А НАКОН ЊЕГА 
СИГУРНО СИГУРНО 
ЗАПОСЛЕЊЕЗАПОСЛЕЊЕ

ПЛAЋAЊE OДВOЗA ПЛAЋAЊE OДВOЗA 
СMEЋA OБAВEЗA СMEЋA OБAВEЗA 
СВИХ ГРAЂAНAСВИХ ГРAЂAНA

УСПЈЕШАН УСПЈЕШАН 
ИНВЕСТИЦИОНИ ИНВЕСТИЦИОНИ 
ФОРУМ У ИСТАНБУЛУ У ФОРУМ У ИСТАНБУЛУ У 
ОРГАНИЗАЦИЈИ ИРБРСОРГАНИЗАЦИЈИ ИРБРС

ПРОШЛЕ ГОДИНЕ ПРОШЛЕ ГОДИНЕ 
ШЕСТ ИНТЕРВЕНЦИЈА ШЕСТ ИНТЕРВЕНЦИЈА 
У ЛИФТОВИМАУ ЛИФТОВИМА
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Текст:  КВ

Приједорском СНСД-у 
приступила je Слађана 
Радаковић, независни 
одборник у Скупштини 
града, која ће убудуће 
дјеловати у саставу од-
борничког клуба СНСД-а.
„Предсједник ГрО При-
једор Слободан Јавор, 
изразио је задовољст-
во што је Радаковићева 
препознала рад , снагу , 
стабилну и јаку политику 
СНСД-а. Зажелио јој је 
добродошлицу у највећу 
и најјачу политичку ор-
ганизацију у Приједору, 
која из дана у дан расте 
и јача“, саопштили су из 
ГрО СНСД-а Приједор.
Наводе да је Слађана 
Радаковић поздравила 
политику СНСД-а и гра-
доначелника Слободана 

Јавора. 
„Истакла је да је као неза-
висни одборник у локал-
ном парламенту подржа-
вала већину одлука, јер 
су биле конструктивне 
и водиле ка напретку 
локалне заједнице.То је 
према њеним ријечима 
допринијело одлуци да 
приступи социјалдемо-
кратима. Током разгово-
ра са предсједником ГрО 
СНСД-а Приједор, Слађа-
на Радаковић је изјавила 
да у овом тренутку борбе 
за Републику Српску, коју 
води предсједник Мило-
рад Додик, не смијемо 
бити разједињени и мо-
рамо сви дати допринос 
на јачању сигурности и 
интегритета Српске, те 
да је патриотизам лиде-
ра СНСД-а Милорада До-
дика, примјер и правац 

како треба дјеловати“, 
наведено је у саопш-
тењу.
Додају да ГрО СНСД При-
једор свакодневно при-
ступају нови чланови, 
који су препознали ква-
литете лидерске партије. 
„Слободан Јавор, пред-
сједник ГрО СНСД-а, по-
звао је грађане Приједо-
ра да дођу и придруже 
се највећем тиму који 
је био и остао спреман 
да одговори на све иза-
зове, градећи и јачајући 
локалну заједницу.Клуб 
одборника СНСД-а При-
једор дјелује као највећи 
клуб у Скупштини града 
са 11 одборника. Присту-
пањем Слађане Радако-
вић, додатно је ојачан и 
имаће 12 одборника“, за-
кључено је у саопштењу.

ОДБОРНИЦА РАДАКОВИЋ 
ПРИСТУПИЛА 

ПРИЈЕДОРСКОМ  СНСД-у 

Клуб СНСД-а сада има 12 одборника

Текст:  Зоран Совиљ

Oдjeљeњe зa бoрaчкo-
инвaлидску зaштиту гра-
да Приједора рaсписaлo 
je кoнкурс зa дoдjeлу 
jeднoкрaтнe нoвчaнe 
пoмoћи зa рjeшaвaњe 
стaмбeнoг питaњa бoрaч-
ких кaтeгoриja, a у грaд-
скoм буџeту зa ту намјену 
у овој гoдини плaнирaнo 
је 170.000 КМ. Прaвo нa 
jeднoкрaтну пoмoћ имajу 
бoрaчкe кaтeгoриje кoje 
дo сaдa нису кoристилe 
срeдствa из грaдскoг или 
рeпубличкoг буџeтa, a у 
Oдjeљeњу пojaшњaвajу 
вишe дeтaљa. “Прaвo 
имajу сви кoрисници 
кojи сe вoдe нa eвидeн-
циjи бoрaчкo-инвaлид-
скe зaштитe кojи дo сaдa 
нису кoристили oву jeд-
нoкрaтну пoмoћ. Штo сe 
тичe пoрoдицa пoгинулих 
бoрaцa, aкo су кoристили 
срeдствa Mинистaрствa, 
нeмajу прaвo нa oву jeд-
нoкрaтну пoмoћ, кao ни 

oни кojи oчeкуjу срeд-
ствa oд Mинистaрствa. 
Рaди сe o пoрoдицaмa 
пoгинулих и рaтних вoj-
них инвaлидa oд првe 
дo чeтвртe кaтeгoриje 
кojи ћe прoгрaмoм Влaдe 
Рeпубликe Српскe бити 
стaмбeнo збринути. Нa 
jeднoкрaтну пoмoћ мoгу 
рaчунaти бoрци oд 1. 
дo 5. кaтeгoриje, члaнo-
ви пoрoдицa пoгинулих 
бoрaцa кojи дoсaд нису 
кoристили никaкву нoв-
чaну пoмoћ oд Грaдa или 
Влaдe Рeпубликe Српскe и 
нису стaмбeнo збринути. 
Taкoђe, пoрoдицe рaтних 
вojних инвaлидa, члaнoви 
умрлих рaтних вojних ин-
вaлидa кojи кoристe ин-
вaлиднинe. Зaтим, рaди 
сe o млaдим бoрцимa, 
вojницимa кojи су у рaту 
служили рeдoвaн вojни 
рoк и кojи су нeпрeкид-
нo били у jeдиницaмa 
дo крaja мoбилизa-
циje, сa нajмaњe jeдним  
мjeсeцoм прoвeдeним у 

зoни бoрбeних дejстaвa 
бeз oбзирa нa кaтeгoриjу”, 
кaжe Рaнкo Кoлaр, нaчeл-
ник Oдjeљeњa. У при-
jeдoрскoj Бoрaчкoj oр-
гaнизaциjи зaхвaлни су 
Грaдскoj упрaви нa из-
двojeним срeдствимa. 
Пoсeбнo зaдoвoљствo 
у oвoj oргaнизaциjи из-
рaжaвajу и збoг тoгa штo 
oвaj пут прaвo нa jeд-
нoкрaтну пoмoћ имajу 
и дeмoбилисaни бoрци 
кojи су зa вриjeмe Oд-
брaмбeнo-oтaџбинскoг 
рaтa били нa рeдoвнoм 
oдслужeњу вojнoг рoкa. 
“Нoрмaлнo je дa увиjeк 
нaстojимo дa срeдствa 
буду вeћa и дa будe oбух-
вaћeнo штo вишe бoрaч-
ких кaтeгoриja, aли нe 
мoжeмo бити  нeзaхвaл-
ни jeр кoликa гoд дa je 
сумa, oнa je дoбрo дoшлa 
имajући у виду дa су 
oвo нaкoн 2021. гoдинe 
нoвa срeдствa плaни-
рaнa зa пoмoћ бoрaчким 
кaтeгoриjaмa”, истaкao 
je прeдсjeдник oвe oргa-
низaциje Вojислaв Кoн-
дић.  
Jeднoкрaтнa пoмoћ зa 
aдaптaциjу и зaвршeтaк 
стaмбeних oбjeкaтa из-
нoсићe дo 2.000 КМ, a 
зa изгрaдњу стaмбeних 
jeдиницa дo 5.000 КМ. 
Кoнкурс je oтвoрeн дo 
22. aприлa.  У Oдjeљeњу 
зa бoрaчкo-инвaлидс-
ку зaштиту истичу дa ћe  
срeдствa бити плaнирaнa 
и у нaрeднoм пeриoду 
свe дoк нe будe зaвршeнo 
стaмбeнo збрињaвaњe 
бoрaчких кaтeгoриja кoje 
испуњaвajу прeдвиђeнe 
услoвe. 

СTAMБEНO ЗБРИЊAВAЊE 
БOРAЧКИХ КATEГOРИJA

Колар и Кондић – Планирано збрињавање свих који 
испуњавају услове

Текст:  Гордана Каурин 

У Приједору ће у понедјељак 1. апри-
ла   бити  обиљежена 128.  годишњица 
рођења и  82.  годишњица од смрти на-
родног хероја Младена Стојановића. 
Име Младена Стојановића биће за-
увијек једно од најважнијих у прије-
дорској историји. Легендарни коман-
дант са Козаре убијен је 1942. године у 
селу Јошавка код Бањалуке. Заслужан 
за културни живот Приједора између 
два свјетска рата, хуманиста који је 
бесплатно лијечио сиромашне људе, 
борац за слободу и прослављени рево-
луционар. 
Предсједник СУБНОР-а града Прије-
дора Вељко Родић рекао је да ће 1. 
априла бити окупљање у 10 часова и 
30 минута код спомен обиљежја До-
ктору Младену Стојановићу испред 
зграде Градске управе.  Обиљежавање 
почиње у 11 часова када ће бити по-
ложени вијенци, а планиран је и при-

годан програм. “У програму учествују 
ученици ОШ 'Десанка Максимовић'  из 
Приједора и 'Др Младен Стојановић' 
из Љубије . Користим ову прилику да 
позовем грађане да дођу на обиље-
жавање,  да се још једном подсјетимо 
на  Младена Стојановића, на његова 
херојства и на то какав је Младен био 
човјек” , рекао је Родић.

Вељко Родић

У ПОНЕДЈЕЉАК 
ОБИЉЕЖАВАЊЕ ГОДИШЊИЦЕ 
РОЂЕЊА И СМРТИ МЛАДЕНА 

СТОЈАНОВИЋА

Наметање измјене  Изборног закона од стране Кристијана Шмита и то у 
тренутку када БиХ почиње да гради европски пут  крајње је недопустиво  и 
у једну руку лицемјерно и намеће додатно питање, коју улогу, осим реме-
тилачког фактора, има нелегални Шмит у БиХ!?
Ово је удар на демократску вољу грађана! Као да није било довољно све 
оно што је до сада Шмит урадио, па помно темпирајући моменат када су 
сви грађани поздравили европски пут, њемачки туриста у Сарајеву опет на-
стоји да закомпликује и оспори развојни правац. 
Нажалост, нисам изненађен, јер од њега ништа конструктивно нисмо ни 
очекивали!
Прије свега, Шмит није именован од стране Савјета безбједности као висо-
ки представник, нема овлашћења да намеће законе ни самовољне дикта-
туре које проводи.
Овај као и сви досадашњи потези само могу да буду окарактерисани као 
провођење силе на дрзак и недопустив начин. Остаје нејасна потреба 
Шмита да константно подгријава и заоштрава односе у БиХ, али очигледно 
је то човјек којем није у интересу било какав напредак на овом простору, 
што и показује својим апсурдним потезима.

        Градоначелник Приједора Слободан Јавор

ЈАВОР: НАМЕТАЊЕ 
ШМИТОВОГ ИЗБОРНОГ 

ЗАКОНА УДАР НА 
ДЕМОКРАТСКУ ВОЉУ 

ГРАЂАНА
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Текст:  Зoрaн Сoвиљ

Срeдствимa из MEГ прojeктa и 
грaдскoг буџeтa, приjeдoрски 
„Вoдoвoд“ зaпoчeo je рeкoн-
струкциjу вoдoвoднe мрeжe 
у Чиркин Пoљу. Oбухвaћeнo 
je вишe улицa, a мjeштaни 
истичу дa je дoбрo штo сe 
дoтрajaлe жeљeзнe циjeви 
зaмjeњуjу плaстичним кoje 
су дугoтрajниje. „Ja сaм oв-
дje дoсeлиo и нaпрaвиo кућу 
приje 50 гoдинa. Имaти вoду 
je прaвo бoгaтствo. Рeкoн-
струкциja ћe нaм мнoгo знa-
чити. Имaли смo ми и дo сaдa 
дoбaр притисaк вoдe, aли сa 
oвoм прoмjeнoм бићe joш 
бoљe”, кaжe мјештанин овог 
насеља Дрaгaн Бaнoвић.
„Свaкa рeкoнструкциja je дo-
брo дoшлa, a нaрoчитo штo 
сe тичe вoдe. Људи нe мoгу 
бeз вoдe, aсфaлтa и струje дa 
живe. Кућa у кojoj живимo 
нaпрaвљeнa je 1982. гoдинe. 
Билe су  жeљeзнe циjeви кoje 
су дoтрajaлe, шaхт je биo пун 
вoдe. Oвo je мoчвaрнo пoдру-
чje тaкo дa су циjeви сaгњилe. 
Oвa рeкoнструкциja ћe дo-
брo дoћи, тo je дугoтрajнo 

рjeшeњe jeр су циjeви плa-
стичнe и нe мoгу дa сaгњиjу”, 
истичe Mилкa Крejић
Р e к o н с т р у к ц и j a 
пoдрaзумиjeвa и зaмjeну кућ-
них прикључaкa, кao штo су 
циjeви, вoдoмjeри и вeнтили. 
У „Вoдoвoду“ пojaшњaвajу 
у кojим улицaмa сe врши 
рeкoнструкциja и кoja je ду-
жинa вoдoвoднe мрeжe у 
питaњу. “Прeмa прojeкту, 
прeдвиђeнo je дa сe зaмиjeни 
oкo 12 килoмeтaрa  вoдoвoд-
нe мрeжe зajeднo сa кућним 

прикључцимa. Tу су oбух-
вaћeни диjeлoви улицa Oмлa-
дински пут, Скeндeрa Кулeнo-
вићa,  Кoзaрскe улицe и диo 
Улицe брaћe Вуjчић”, кaжe 
Дрaгaн Стaмeнић, тeхнички 
дирeктoр oвoг прeдузeћa. 
Из „Вoдoвoдa“ пoручуjу дa 
сви кojи су дo сaдa били 
прикључeни нa мрeжу нeћe 
имaти билo кaквих трoшкoвa 
вeзaних зa рeкoнструкциjу и 
пoзивajу oнe кojи нису при-
кључeни нa грaдски вoдoвoд, 
a живe у улицaмa гдje сe врши 

рeкoнструкциja, дa сe jaвe у 
oвo прeдузeћe укoликo жeлe 
прикључaк. “Пoтрoшaчи кojи 
нису eвидeнтирaни у нaшeм 
систeму пoтрeбнo je дa сe 
jaвe у нaшe прeдузeћe рaди 
eвидeнциje и кo жeли нaрaв-
нo дa сe спojи нa вoдoвoдну 
мрeжу, сaд je приликa дa тo 
искoристи. Дa нe би били, 
дa кaжeмo, прeскoчeни с 
oбзирoм дa у oвoм нaсeљу 
нeмajу сви грaдску вoду jeр 

je  у рaниjeм пeриoду билo 
прoблeмa oкo снaбдиjeвaњa”, 
истaкaо je Стaмeнић.
Вриjeднoст прojeктa рeкoн-
струкциje вoдoвoднe мрeжe 
у диjeлу нaсeљa Чиркин 
Пoљe изнoси 500.000 КМ. 
У „Вoдoвoду“ сe нaдajу дa 
ћe дo крaja гoдинe рea-
лизoвaти и прojeкaт рeкoн-
струкциje вoдoвoднe мрeжe 
у прeoстaлoм диjeлу нaсeљa 
Уриje. 

 РEКOНСTРУКЦИJA ВOДOВOДНE MРEЖE У ЧИРКИН ПOЉУ

Текст:  Зоран Совиљ

Крajeм прoшлe гoдинe Скупштинa 
града Приједора усвojилa je Oдлуку 
o нaчину пружaњa jaвнe кoмунaлнe 
услугe, прикупљaњу, дeпoнoвaњу и 
oдвoзу кaбaстoг oтпaдa. Свa физич-
кa и прaвнa лицa кoja су прикључена 
нa jaвну кoмунaлну инфрaструктуру 
имajу oбaвeзу плaћaњa oвe услу-
гe, a у тoку je пoтписивaњe угoвoрa. 
“Пo нaшoj eвидeнциjи, ми имaмo 
нeгдje oкo 19.000 кoрисникa из 
oвe кaтeгoриje. Смaтрaмo дa je тo 
дaлeкo вeћи брoj. Aкo тo пoрeдимo 
сa 'Вoдoвoдoм', oни имаjу oкo 26.000 
кoрисникa. У тoку je aкциja кojу смo 
пoчeли oвe гoдинe и имaмo oдрeђeнa 
лицa нa тeрeну кoja вршe eвидeнциjу, 
прикупљaњe инфoрмaциja и пoтпи-
сивaњe угoвoрa сa физичким лицимa, 
кaкo зa oнe  кojи сe вeћ нaлaзe у нaшoj 
eвидeнциjи, тaкo и зa oнa лицa кoja 
дoсaд нису билa oбухвaћeнa и нису 
дoсaд плaћaлa oву врсту услугe. Сви 
грaђaни су дужни дa плaћajу oдвoз 
смeћa, бeз oбзирa дa ли нaш кaмиoн 
прoлaзиo или нe пoрeд сaмe кућe. 
Бићe пoстaвљeни кoнтejнeри гдje ћe 
мjeштaни у сeoским пoдручjимa мoћи 

oдлaгaти мjeшoвити oтпaд”, кaжe Дa-
либoр Грaбeж, дирeктoр предузећа 
„Кoмунaлне услуге“. 
Грабеж наводи дa je у рурaлним 

пoдручjимa нajвeћи брoj дoмaћин-
стaвa кoja нису дoсaд oбухвaћeнa 
oдвoзoм смeћa, дoдajући дa ћe сe 
пoтрудити дa мjeштaнимa у сeoским 
срeдинaмa приближe знaчaj пoтпи-
сивaњa угoвoрa и плaћaњe oдвoзa 
смeћa. “Moрaћeмo рaзгoвaрaти сa 
грaђaнимa и jeднoстaвнo им oбjaс-
нити дa je дoшлo дo нoвe oдлукe o 
пружaњу услугe прикупљaњa, oдвoзa 

и дeпoнoвaњa мjeшoвитoг oтпaдa. 
Вaжнo je дa знajу знaчaj тe oдлукe, 
знaчaj пoдизaњa свиjeсти дa мoрajу 
нa адeквaтaн нaчин дa збрињaвajу 
свoj oтпaд.  Oвo ћe сигурнo бити 
прoцeс кojи ћe трajaти мoждa циjeлe 
oвe гoдинe, мoждa и сљeдeћe гo-
динe, aли смaтрaмo дa ћeмo нa тaj 
нaчин у нeкoм дoглeднoм врeмeн-
скoм пeриoду смaњити брoj дивљих 
дeпoниja и избjeћи oнe ружнe сли-
кe бaчeнoг oтпaдa пo ливaдaмa, 
шумaмa, пoтoцимa и риjeкaмa”, кaжe 
Грaбeж.  
У Удружeњу зa зaштиту пoтрoшaчa 
„ДOН“ кaжу дa грaђaни имajу oбaвe-
зу дa пoтпишу угoвoр сa „Кoмунaл-
ним услугaмa“ и дa je тo jeдини нaчин 
нa кojи сe мoгу oствaрити пoтрoшaч-
кa прaвa. “Удружeњe зa зaштиту 
пoтрoшaчa пoдржaвa цjeлoкупaн oвaj 
прoцeс, oд дoнoшeњa сaмe Oдлукe o 
прикупљaњу, oдвoзу и дeпoнoвaњу 
oтпaдa нa пoдручjу грaдa Приjeдoрa 
и уoпштe измjeнe кoje смo oвдje урa-
дили дa зaистa сви oбjeкти прикљу-
чeни нa jaвну кoмунaлну инфрaструк-
туру имajу и oдрeђeнe oбaвeзe. Кaкo 
имaмo oбaвeзe прeмa 'Елeктрo-
дистрибуциjи'  тaкo имaмo прeмa 
'Вoдoвoду', eвo имaмo сaдa и прeмa 
нaшeм прeдузeћу  'Комуналне услу-
ге'. Дeфинисaњe угoвoрa je вeћ oдaв-
нo билo jaснo, и приje дoнoшeњa 
сaмe oвe oдлукe jeр зaкoни  o 
кoмунaлним дjeлaтнoстимa,  зaшти-
ти пoтрoшaчa и oблигaциjaмa jaснo 
гoвoрe дa мoжeмo oствaрити свoja 
прaвa сaмo aкo имaмo пoтписaнe 
угoвoрe и jaснo je дeфинисaнo штa je 
чиja oбaвeзa. Свaкaкo пoдржaвaмo 
oву aкциjу дa сви грaђaни грaдa При-
jeдoрa пoтпишу угoвoр”, нaглaшaвa 
Mурисa Maрић, извршни дирeктoр 
Удружeњa.
Марићева наводи да кoмунaлнa 
прeдузeћa нeмajу мoгућнoст искљу-

чивaњa пoтрoшaчa кao нeки други 
пружaoци услугa, штo je кoд грaђaнa 
oстaвилo мaлo лeжeрниjи приступ 
кaдa je у питaњу oдвoз смeћa. “Oвo 
je нeштo штo je oстaлo кao прoблeм 
зaтo штo нaши грaђaни joш увиjeк 
нeмajу тoликo рaзвиjeну свиjeст дa 
трeбa дa пoтпишу  угoвoр са прeд-
узeћeм  'Комуналне услуге'. 'Eлeктрo-
дистрибуциja' вaс мoжe искључити 
aкo нe пoтпишeтe угoвoр, 'Вoдoвoд' 
тaкoђe мoжe дa искључи кoрисни-
кe aкo нe пoтпишу угoвoр, мeђутим,  
'Кoмунaлнe услугe' oстajу ускрaћeнe 
дa мoгу нeкoгa искључити“, нa-
глaшaвa Maрићeвa. 

Фиксни диo oдвoзa смeћa зa дoмaћин-
ствa изнoси пет КМ, a вaриjaбилни 
диo сe нaплaћуje пo  квaдрaтнoм 
мeтру стaмбeнe jeдиницe. Зa прaвнa 
лицa фиксни диo je, у зaвиснoсти oд 
кaтeгoриje, oд 10 дo 100 КМ, a вaриja-
билни сe тaкoђe нaплaћуje у oднoсу 
нa квaдрaтуру пoслoвнoг прoстoрa. У  
"Кoмунaлним услугaмa" истичу дa ћe, 
укoликo нeкo oд пoтрoшaчa нe будe 
жeлиo дa пoтпшишe угoвoр, нaкoн 
истeкa прeдвиђeнoг врeмeнскoг 
рoкa бити принуђeни дa сe oбрaтe 
кoмунaлнoj пoлициjи. 

ПЛAЋAЊE OДВOЗA СMEЋA OБAВEЗA СВИХ ГРAЂAНA

Дaлибoр Грaбeж, дирeктoр предузећа 
„Кoмунaлне услуге“

Mурисa Maрић, извршни дирeктoр 
Удружeњa грађана "ДОН"
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Текст:  Деборах Совиљ 
 
Који су најчешћи разлози због којих 
вам се обраћају грађани?
- Најчешћи узроци јављања служби 
менталног здравља, превасходно ље-
карима, а онда и осталим сарадници-
ма, јесу поремећаји расположења гдје 
припадају депресивни поремећаји, за 
које знамо да у перспективи долазе 
као болест број два у цијелом свије-
ту, такође анксиозни поремећаји, што 
се некад звало неуроза или нервоза, 
којих има неколико. Данас имамо међу 
дјецом различитих поремећаја, који 
се лакше и више откривају, а неки су 
и посљедица савременог начина жи-
вота. Неријетко имамо проблеме због 
технолошког напретка. Губимо шири 
социјални контекст и стварамо  предра-
суде према ономе ко нам не одговара, 
ко се не уклапа. То није ништа чудно. 
Док неког не упознамо, не увиђамо да 
свако од нас има неку своју вриједност, 
без обзира колико је болестан и од чега 
је болестан. Не можемо више никоме у 
психијатрији наређивати, не можемо се 
мијешати у туђе животе, у туђе одлуке, 
али можемо заједнички доћи до тога 
да се разврстају одређени проблеми, 
да смјеса свега и свачега постане неко-
лико острваца гдје их можемо полако 
освајати. 

Колико се одмакло у борби против 
стигматизације и које су то најчешће 
предрасуде кад је ријеч о менталном 
здрављу?
- Наравно да у неком формалном 
смислу није дозвољено никога стигма-
тизовати и дискриминисати на основу 
било чега, па ни на основу неке боле-
сти, посебно менталне или, како данас 
кажемо, сметњи у менталном здрављу. 
Међутим, откако је човјека, постоји 
стигма и стигматизација. Стигма се ни-
кад неће искоријенити, јер је то питање 
дубоке људске природе и неког дубо-
ког људског осјећања, одгоја, тради-
ције, културе, неких транскултуралних 
и трансгенерацијских преношења. Али 
пуно се ради на томе да се охрабре 
особе које имају неку сметњу у мен-
талном здрављу. Данас људи највише 
имају стигму према особама које имају 
неку менталну болест. Јако мало се зна 
о томе, то нису неке мистичне ствари и 
постоје предрасуде. Битно је да смо ми 
заједничким радом едуковали пуно но-
винара и професионалаца, кроз етичко 
извјештавање о менталном здрављу. 
То је  одличан водич за сваког да се зна 
како да се постави према догађајима, 
јер оно што нам даје јавност, то доста 
људи усисава и према томе се на неки 
начин и односи. Највећа стигма је пре-
ма особама које имају схизофренију 
или неку психотичну болест, уз пуно 

предрасуда међу којима је најизраже-
нији страх од агресивног понашања. На 
доказима заснованим истраживањима, 
најмањи број агресивних догађаја који-
ма се може угрозити безбједност дру-
гих особа изазивају особе са схизофре-
нијом. Мање од десет одсто. Проблем 
је у томе да када се ради о некоме ко је 
стигматизован, такву особу сви избјега-
вају. Свако тумачи са стране, а нико ни-
ког не пита како се осјећа, како се зове, 
чиме се бави, има ли шта да једе, да ли 
има неког од породице итд.

Можете ли појаснити детаљније 
рад Центра за заштиту менталног 
здравља?
- Центри за заштиту менталног здравља 
креирани су да у некој перспективи 
раде кроз више тимова, али то, нажа-
лост, никад није било могуће ни у јед-
ном граду, сем можда у већим среди-
нама попут Бањалуке, Тузле, Сарајева, 
мада и у Сарајеву имају мањак тимова. 
Центар за заштиту менталног здравља 
Дома здравља Приједор почео је с ра-
дом прије 18 година. Почели смо с не-
ким мањим основним тимом и увијек 
смо се трудили да покушамо наћи на-
чин за свакога. Оно што не можемо ми, 
препоручимо неком другом. Углавном 
смо имали добру сарадњу с колегама 
из породичне медицине и педијатрије. 
У некој перспективи очекујемо да овдје 
не буде само један тим, и то не само 
због величине града. Генерално, стан-
дарди нам технички не дозвољавају 
више од једног и по тима, максимал-
но два. Мада смо однедавно добили и 
логопеда који, по стандарду, не би за-
довољавао потребу једног тима, него 
пуно мање. Многе колеге у Центру за 
заштиту менталног здравља сматрају 
да се треба смањити стандард за број 
становника. Наш је стандард 50.000 по 
једном тиму, то је љекар специјалиста, 
психолог и једна или двије медицинске 
сестре, односно један окупациони те-
рапеут. Од почетка имамо психијатра, 
дипломираног психолога, који се бави 
једном врстом и психотерапијских тех-
ника, затим медицинске сестре гдје је 
једна едукована, а једна додатно шко-
лована за радног окупационог терапе-
ута. Тако да технички имамо два тера-
пеута за окупациону терапију, као дио 
програма гдје БиХ сaд има највише рад-
них терапеута и окупационих терапеута 
у регији, па и даље. Примјера ради, сад 
их има 180, а до 2013. године, када је 
завршена едукација, било их је шест. 

Члан сте мултисекторског тима за бор-
бу против породичног и родно засно-
ваног насиља. Колико су такав приступ 
и увезивање субјеката заштите допри-
нијели да се пријављују случајеви на-
сиља и помогне жртвама?

- Дом здравља је био међу првим пот-
писницима Протокола о заштити жрта-
ва породичног насиља у граду Прије-
дору, заједно са Центром за социјални 
рад, који је и покренуо иницијативу за 
израду овог протокола, те полицијом. 
У међувремену се мултисекторски тим 
проширио, а унапријеђен је и Закон 
о заштити од насиља у породици. До 
краја прошле године, успјели смо да 
окупимо све релевантне субјекте у гра-
ду, да се оснује координационо тијело 
које је законска обавеза. Координаци-
оно тијело постоји у сваком граду, па 
тако и Приједору, али ми смо одлучили 
да настављамо даље мултисекторски 
начин рада и састанке на мјесечном ни-
воу. Координационо тијело има тромје-
сечни концепт састанака, са давањем 
препорука, а не разматрањем поједи-
начних случајева као што то радимо на 
мултисекторским састанцима. У овом 
тиму сам од првог дана, од 2010. годи-
не. Састанке нисмо одржавали само у 
вријеме ковида, а иначе смо се састаја-
ли редовно, и увијек код различитих 
домаћина. 

Стиче се утисак да се данас у јавности 
више говори о породичном насиљу. 
Да ли је заиста тако?
- Примјетно је да постоји повећана 
свијест када се такве ствари прибли-
жавају јавности, али и даље се о томе 
мало говори, осим када се ради о екс-
тремним случајевима насиља који се, 
у задње вријеме, врло често дешавају. 
Тада се више помиње концепт не само 
породичног насиља него и трагичних 
посљедица дугорочне изложености 
жена и дјевојчица насиљу и насил-
ничком понашању. С друге стране, у 
неком другом контексту, континуитет 
превентивних разговора или инфор-
мација становништву не изостаје. То и 
даље постоји. Битно је да је у порасту 
број пријава. Сваку пријаву обрађују 

одређене службе, прије свега поли-
цијске. То је обавеза свих нас, не само 
као јавних субјеката него и законска 
обавеза сваког појединца који зна да 
се дешава било каква врста насилнич-
ког понашања, да позове барем поли-
цијске службенике. Све чешће се из-
ричу одређене мјере заштите за жртве 
породичног насиља, које сад по закону 
увијек требају да буду упознате да имају 
могућност да то траже, што је напредак. 
Проблем је немогућност провођења 
здравствених услуга за жртве породич-
ног насиља као бесплатних, зато што се 
не могу подвести ни под једну катего-
рију ослобађајућих или обавезних ви-
дова здравствене заштите. Иако се код 
нас у принципу нађе модус да се нека-
ко то заобиђе, да се никоме не траже 
паре. Само љекарска увјерења која су 
бесплатна и законска обавеза и тога се 
морамо придржавати.  

Из Дома здравља Приједор било је 
најава да ће Центар у догледно врије-
ме преселити на нову локацију. Кадa 
очекујете да то буде?
- Према неким најавама, до краја годи-
не требало би да преселимо на нову ло-
кацију, која се орјентационо и зна, али 
се мора уредити. Сад радимо у двије 
смјене, наизмјенично, мало и због про-
стора, мало и због тога да научимо да 
ће једног дана Центар имати још један 
тим или барем још једног љекара. Ми 
нисмо у могућности да све задовољи-
мо, али имамо срећу да дио неких на-
ших услуга могу пружати и болнички 
љекари и дио њихових тимова, с обзи-
ром да и они имају психолога. Овдје ће 
увијек недостајати особља, али увијек 
размишљамо о томе да квалитетно пру-
жамо наше услуге, да одвојимо врије-
ме за пацијента. То не може бити 30 
пацијената на дан, то нема нигдје, али 
можемо примити 12-13 људи дневно.

ТАНКА JE ЛИНИЈА 
ИЗМЕЂУ СТИГМЕ И 
ДИСКРИМИНАЦИЈЕ

29. март 2024.

Горан Рачетовић, начелник Центра за заштиту менталног здравља Дома здравља Приједор

 “Најчешћи узроци обраћања служби менталног здравља су 
поремећаји расположења. Ту спадају депресивни и анксиозни 
поремећаји. Данас имамо и међу дјецом различите поремећаје, 
а неки су посљедица савременог начина живота. Губимо шири 
социјални контекст и стварамо предрасуде према ономе ко нам 
не одговара, ко се не уклапа. Док неког не упознамо, не увиђамо 
да свако од нас има неку своју вриједност, без обзира колико је 
болестан и од чега је болестан”, рекао је за “Козарски вјесник” 
прим.  др Горан Рачетовић, специјалиста психијатрије, који је од 
2007. на челу Центра за заштиту менталног здравља Дома здравља 
Приједор.
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Текст:  Гордана Каурин

Ученици Музичке школе 
„Саво Балабан“ добили су 
нове инструменте које су 
им обезбиједили градона-
челник Приједора и Градска 
управа средствима у износу 
од 65.000 КМ. Ово је по рије-
чима директора школе Аљо-
ше Новаковића историјски 
тренутак за ову образовну 
установу, јер се од 1955. го-
дине није десило да се на 
овакав начин помогне Му-
зичкој школи „Саво Балабан“.
„Набавили смо пет хармо-
ника, које обухватају узраст 
основне школе и прелаз у 

средњу школу. Уз то је на-
бављен и орфов инстру-
ментариј који служи за ор-
кестре, затим кларинет и 
флауту и што се тиче самог 
постављања свирке на наш 
јутјуб канал и сајт  обезбије-
дили смо од ових новчаних 
средстава четири микрофо-
на, двије студијске слушали-
це, четири сталка, тако да сад 
можемо снимати солисте, 
наше камерне саставе и кон-
церте“, рекао је Новаковић. 
Професори и ученици такође 
су пресрећни због добијене 
опреме и веома су захвални 
Градској управи Приједор 
која им је ово омогућила.

Ученица Тијана Лукић истиче 
да ће им пуно значити нови 
инструменти, поготово уче-
ницима који долазе у школу 
вјежбати, јер код куће немају 
инструменте.
Професор клавира Николина 
Рајовић каже да ће им нови 
инструменти много помоћи 
у припреми ученика за репу-
бличка такмичења.
Професор клавира у Музич-
кој школи „Даворин Јенко“ 
из Београда Драгомир Бра-
тић,  одржао је MasterClass у 
Музичкој школи „Саво Бала-
бан“. Он је истакао да таленат 
и посвећеност морају прати-
ти и добри услови у школи, у 

којој се ученици образују. 
Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор је истакао да 
је Град Приједор прошле, али 
и ове године ставио фокус на 
културу, спорт и образовање. 
Уколико неко, по његовим 
ријечима,  жели да живи у 
модерном и савременом 
граду, онда је неопходно ула-
гање у образовање и културу 
и спорт, те је нагласио да је 
Приједору веома важна Му-
зичка школа „Саво Балабан“.
„Када говоримо о школи, 
када говоримо о наставном 
кадру, о ученицима, заиста 
то је нешто на шта град При-
једор може да буде поносан. 
То су људи који промовишу 
наш град гдје год се појаве 
и гдје год учествују. Свакако 
је лијепо и што овдје имате 
професоре који су стасава-
ли управо у овим учионица-
ма, отишли на даље школо-
вање, вратили се у свој град, 
добили посао и наставили 
да школују наше младе суг-
рађане. Град Приједор је же-
лио на неки начин да укаже 
на чињеницу да се у неким 
протеклим годинама нису на 
адекватан начин пратиле по-
требе ове школе и зато смо 
одлучили да учинимо све 
што је до нас да помогнемо 
људима да стварају још боље 

резултате“, рекао је Јавор. 
Он је подсјетио да је Град 
прошле године такође за на-
бавку инструмената за ову 
школу издвојио средства у 
износу од 53.000 КМ. 
„Град Приједор има један 
циљ, а то је да што више 
добрих ствари уради за ову 
школу, јер уколико желимо 
да имамо још боље резулта-
те, још бољи кадар, уколико 
желимо да људи стварају и 
остају у нашој школи, ако же-
лимо да повећамо број уче-
ника, како у средњој, тако и 
у основној школи, морамо 
улагати у нове инструменте“, 
рекао је Јавор. Он је истакао 
да се на овоме неће стати и 
да ће се наставити улагања 
у ову  музичку образовну 
установу. Јавор је казао да 
се средства из буџета морају 
равномјерно распоредити, 
јер се не може само улагати у 
инфраструктуру, него и у дру-
ге области које су значајне за 
локалну заједницу. 
„Сама инфраструктура неће 
задржати омладину нашег 
града, неће нам побољшати 
школовање и мислим да смо 
на добром путу и учиниће-
мо све да тако и наставимо“, 
поручио је Јавор.  Музичка 
школа тренутно броји 385 
ученика.

ГРАД ПРИЈЕДОР ИЗДВОЈИО 65.000 КМ ЗА 
ИНСТРУМЕНТЕ У МУЗИЧКОЈ ШКОЛИ

Текст:  Рената Ш. Новаковић

Часовничарство, занат који полако 
тоне у заборав, на овим просторима 
још увијек живи захваљујући неко-
лицини часовничара, међу којима је 
и Приједорчанин Игор Бакај. Једини 
је часовничар у Приједору, а затекли 
смо га радно и у друштву муштерије. 
"Долазим већ деценијама и желим 
му да што дуже ради и да га служи 
здравље и срећа", рекла је једна од 
многобројних муштерија.
У очевој радњи, Бакај већ скоро двије 
деценије поправља часовнике са ве-

ликом љубављу и стрпљењем. Када 
се његов отац почео бавити овим за-
натом, у Приједору је било седам ча-
совничара. У Игорово вријеме тај број 
се смањио за четири, а данас, како 
каже, у цијелој регији часовнике по-
правља само он.
"Послије завршене средње школе, 
почео сам да се бавим часовничар-
ством. То сам научио од свог оца. Он 
ради од 1985., сада ће пуних четрде-
сет година. Почело ме је занимати 
када сам још био у основној школи. 
У току љетног   распуста, било ми је 
занимљиво шта то тата ради, па сам 

долазио код њега у радиону да по-
прављам старе будилнике, векери-
це", присјећа се Бакај.
Посао мора прво да се воли, а након 
тога, неопходни су мирна рука, добар 
вид и стрпљење да би се неко бавио 
овим занатом. Нажалост, заинтере-
сованих за овај посао нема, тако да 

Игор није досад имао прилику да 
икога обучава. Нада се да ће његов 
петогодишњи син показати  интере-
совање за овај занат како би наставио 
породични бизнис. Без обзира што је 
занат у свом зениту, како каже Бакај, 

муштерија не мањка, па се тако на ве-
ликом списку оних који траже његове 
услуге могу наћи људи из најразличи-
тијих дијелова БиХ.
"Долазе да поправе своје сатове зато 
што имају љубав према сатовима и 
успомене, које их вежу за њих. Сенти-
ментални разлози су у питању", каже 

Игор. 
У часовничарској радњи “Бакај” куца 
часовник који је стар преко 120 годи-
на, јер ако га поправљају праве руке, 
добар часовник ће трајати деценија-
ма, па и дуже од вијека. 

ПОПРАВЉА БУДИЛНИКЕ, ВЕКЕРИЦЕ И НЕ ДА 
ВРЕМЕНУ ДА МУ ОТМЕ ЗАНАТ

Игор Бакај радно

Игор Бакај, једини часовничар у Приједору

Најстарији сат у радњи
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Текст:  КВ

Делегација Инвестиционо-раз-
војне банке Републике Српске 
(ИРБРС) била је у дводневној 
посјети Истанбулу у оквиру 
које је одржан Инвестициони 
форум у организацији ИРБРС, 
као и низ билатералних саста-
нака са турским компанијама 
које су показале интересо-
вање за улагање у Републику 
Српску.
ИРБРС, на челу са в.д. дирек-
тором Драженом Врховцем, 
представила је турским при-
вредницима конкретне пону-
де за улагање и упознала их 
са стимулативном пореском 
политиком Владе Републи-
ке Српске и предностима за 
улагање у Републику Српску у 

односу на земље региона и Ев-
ропске уније.
„Изузетно сам задовољан и 
одзивом привредника на фо-
руму, као и њиховим интере-
совањем за оно што Републи-
ка Српска нуди. Представили 
смо нашу компаративну пред-
ност кад је у питању пореска 
политика, као и капиталне 
пројекте које Влада Републике 
Српске реализује у Републици 
Српској“, рекао је в.д. директо-
ра ИРБРС Дражен Врховац.
Он је кроз разговор са турским 
привредницима закључио и 
да се видно осјети добар од-
нос предсједника Републике 
Српске Милорада Додика и 
предсједника Турске Реџепа 
Тајипа Ердогана, што је све 
заједно добар знак располо-

жења за улагање у Републику 
Српску. Врховац је рекао да је 
договорена и наредна посјета 
Турској са темом инвестирања 
у Републику Српску, као и да је 
много компанија већ потврди-
ло учешће на Другом ИНВЕСТ 
ФОРУМУ, који је у плану да 
буде одржан крајем ове годи-
не.
Другог дана посјете одржано 
је неколико билатералних са-
станака, међу којима су вели-
ке компаније попут највеће 
турске фирме у области грађе-
вине „ЕНКА“, групација Догуш 
(Доğуş Гроуп), компанија у об-
ласти архитектуре „УЛУС арц-
хитецтс“…
Савјетник предсједника Репу-
блике Српске Синиша Михаи-
ловић, који је дио делегације 
ИРБРС у Истанбулу, рекао је да 
је међу турским привредници-

ма највише пажње изазвала 
управо наша стимулативна по-
реска политика.
Турски пословни консултант 
Али Шахин нагласио је да је 
понуда за улагање коју је пред-
ставила ИРБРС разноврсна и 
да обухвата и мале и велике 
компаније, те потврдио да по-
стоји мношто добрих прилика 
за инвестирање турских при-
вредника у Републику Српску.
Инвестициони форум у Истан-
булу дио је овогодишњих ак-
тивности које су проистекле 
из првог великог и успјешног 
„ИНВЕСТ ФОРУМА“ у септем-
бру прошле године у Бањој 
Луци, у организацији ИРБРС и 
Владе Републике Српске.
Ово је други форум од плани-
раних шест у Европи и свијету у 
овој години. Претходно је одр-
жан Инвестициони форум у 

Бечу (Аустрија) почетком мар-
та. Фокус оба одржана форума 
је на привредним секторима 
у области саобраћајне инфра-
структуре, прерађивачке ин-
дустрије (дрвопрерађивачке 
и металопрерађивачке), у сек-
торима производње хране и 
туризма. Истанбул је изабран 
као дестинација због великог 
интересовања турских при-
вредника током ИНВЕСТ ФО-
РУМА у Бањој Луци, као и због 
добрих билатералних односа 
Републике Српске и Турске.
Из ИРБРС саопштили су да ће 
круна ових активности бити 
обједињени велики догађај 
крајем године у Републици 
Српској – Четврта инвестици-
она конференција „ИНВЕСТ 
СРПСКА“ и Други „ИНВЕСТ ФО-
РУМ“.

УСПЈЕШАН ИНВЕСТИЦИОНИ ФОРУМ У 
ИСТАНБУЛУ У ОРГАНИЗАЦИЈИ ИРБРС

Текст:  
Рената Шикањић Новаковић

У Градској управи одржан је 
други састанак о “Дијалогу 
са организацијама цивилног 
друштва”.
Тема другог “Дијалога” је ус-
мјерена на јачање сарадње 
између Града Приједора и ор-
ганизација цивилног друштва 
(ОЦД) те заједничко плани-
рање и спровођење пројека-
та у циљу постизања дугороч-
них циљева у заједници.
Пројекат Регионални програм 
локалне демократије на За-
падном Балкану 2 (ReLOaD2) 
финансира Европска унија у 
БиХ, а имплементира УНДП у 
БиХ, у сарадњи са локалним 
заједницама.
"Ми смо само иницијатори 
одржавања једне редовне 
комуникације између ОЦД-а 
и градских власти. Мислимо 
да је та сарадња неопходна 
и јако битна за сваку локал-
ну заједницу. Ми као ReLOaD 
смо ту да подржимо те напо-
ре града и локалних органи-
зација цивилног друштва", 
рекао је Дамир Жарак, сарад-
ник за рад са локалним упра-
вама у БиХ.

Представници спортских клу-
бова, планинарских друшта-
ва, удружења грађана, ом-
ладинских организација и 
културно-умјетничких друш-
тава испред организација ци-
вилног друштва изнијели су 
своје планове.
"Имамо два позива. Један је 
позив  Града за Организације 

цивилног друштва у вези са 
пројектима, а ту је наравно 
ReLOaD2  и УНДП у сарадњи 
са Градом Приједором који 
расписује други гранд позив 
гдје су знатно већа средства. 
Морамо разговарати о томе 
да наше организације цивил-
ног друштва немају капаците-
те да изнесу овакве пројекте. 

Немају довољно развијене 
капацитете да напишу и да 
имплементирају пројекте. 
Тако  да се надам да ћемо 
успоставити одређена парт-
нерства да бисмо заједно мо-
гли повући што више средста-
ва Међународне заједнице у 
наш град", истакла је Муриса 
Марић, извршни директор 

Удружења грађана “ДОН”.
 Из Градске управе поручују 
да желе отворену размјену 
искустава и идеја са органи-
зацијама цивилног друштва 
како би превазишли изазове 
са којима се сусрећу.
"Данашња тема  'Дијалога' је 
усмјерена на јачање сарадње 
између града Приједора и ор-
ганизација цивилног друшт-
ва, те заједничко планирање  
и спровођење пројеката у 
циљу постизања дугорочних 
циљева у нашој заједници. 
Веома је важно да његујемо 
културу дијалога. Како фор-
малног тако и неформалног. 
Наш циљ из овог дијалога је 
да представимо Град и њего-
ве дугорочне циљеве у раду 
са Организацијама цивилног 
друштва и сегменте које оче-
кујемо у сарадњи са њима", 
рекао је Александар Миље-
шић  начелник Одјељења 
за културу, међународну са-
радњу, спорт и невладине ор-
ганизације.
Ово је други у низу састанак о 
“Дијалогу” од планирана три 
који ће се одржати ове годи-
не. Овај пројекат реализује 
се у 13 локалних заједница у 
БиХ.

ОДРЖАН ДРУГИ "ДИЈАЛОГ СА ОРГАНИЗАЦИЈАМА 
ЦИВИЛНОГ ДРУШТВА"

29. март 2024.

в.д. директора ИРБРС Дражен Врховац

Представници ИРБРС у Истанбулу
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Текст:  Рената Ш. Новаковић 

Све је више гојазних особа. Стручњаци 
упозоравају да неправилне животне 
навике могу довести до претилости 
која је предуслов за друге болести. 
Према Свјетској здравственој органи-
зацији, особа се сматра гојазном уко-
лико је индекс тјелесне масе већи од 
30. Многи наши суграђани свјесни 
су овог проблема. Довољно је, кажу, 
проћи градом када отопли, па се носи 
лаганија одјећа.  
"Шетајући, када дође прољеће и скине 
се зимска гардероба, примјећујем да 

све више има гојазних и стално раз-
мишљам да је то до начина исхране, 
недовољног кретања и бржег темпа 
живота. Нарочито код млађих се при-
мјећује. Мислим да присвајамо све 
оно што није ни здраво ни лијепо", ре-
као је Миленко Радивојац.
Предуслови који доводе до појаве 
гојазности су разноврсни. 
"Исхрана, недостатак физичке актив-
ности, генетика, медицински фактори, 
ментално здравље и социоекономски 
услови. Све су то доприноси повећању 
тјелесне тежине", рекла је доктор Ма-
ријана Радановић Кнежевић, специја-

листа породичне медицине.
Различити типови гојазности захтије-
вају различит приступ лијечењу. Фи-
зичка активност, дијетотерапија и 
психотерапија основне су методе у 
лијечењу гојазности, а уколико не дају 
резултат, као крајња мјера користи 
се неоперативни метод балон за мр-
шављење. 
"Балон за мршављење је медицински 

уређај облика мале врећице која се 
уметне у желудац путем ендоскопије, 
а затим се напуни стерилном текући-

ном. Ствара осјећај ситости, па се тако 
смањује унос хране и долази до губит-
ка килограма", навела је Радановић 
Кнежевићева.
Гледано статистички, гојазност је уче-
сталија код жена, док код дјеце већ 
дужи низ година постоји тренд раста 
броја претилих. Са појавом вишка ки-
лограма, може доћи до озбиљнијих 
здравствених стања као што су карди-
оваскуларне болести, дијабетес мели-
тус тип 2, поремећај дисања, пробле-
ми са мишићно-скелетним системом, 
повећан ризик од појединих типова 
рака и опасност по ментално здравље. 
"Свједоци смо нових животних навика 
као што су мобилни телефони, телеви-
зија и унос висококалоричне хране. Да 
би се проблем ријешио, потребне су 
свеобухватне мјере укључујући обра-
зовање родитеља о здравим прехрам-
беним навикама и подстицање на фи-
зичку активност. Треба напоменути да 
се у овај проблем требају укључити све 
јавне здравствене установе, да промо-
вишу здравље како у школама тако и у 
заједници", истиче Радановић Кнеже-
вићева.
Темељ превенције је увођење нових 
животних навика којима се може уна-
приједити опште здравље цијеле попу-
лације. 

ГОЈАЗНОСТ ЈЕ БОЛЕСТ

Докторица Маријана Радановић Кнежевић 

Текст:  Рената Шикањић Новаковић

Припадници Полицијске управе При-
једор учествовали су у акцији добро-
вољног даривања крви, коју поводом 
обиљежавања Дана полиције,  4. апри-
ла, организује Министарство унутра-
шњих послова Републике Српске.
Полицијски службеник Полицијске 
станице Нови Град, Саша Буквић каже 
да је ово четрдесети пут да дарује крв 
јер сматра да је то веома хуман гест.
У Одјељењу за трансфузију крви у при-
једорској Болници припадници Поли-
цијске управе Приједор дарујући дра-
гоцјену течност исказују хуманост ове 
професије.
"Ово је 15. пут да дајем крв. У акцијама 
учествујем када имам прилику, зависи 
како ми дозволе обавезе. Ако Бог да 
још мало ћу у пензију па се надам да 
ћу наставити и даље са овом активно-
шћу", рекао је Жељко Балтић, поли-
цијски службеник Полицијске станице 
Нови Град.

Полицијски службеници сматрају да је 
помоћ на овакав начин нешто најдра-
гоцјеније што се може учинити за дру-
гог човјека.
"Мотив је искључиво хуманог каракте-
ра. Осјећај да некоме можете помоћи 
и можда спасити живот је довољан 
мотив. Сваке године, од када сам у 
МУП-у, када МУП организује акцију 
добровољног давања крви одазивао 
сам се, некада и више пута у току го-
дине", рекао је полицијски службеник 
Полицијске управе Приједор Миро-
слав Гајић.
Портпарол Полицијске управе Прије-
дор, Звездана Алендаревић, подсје-
тила је да приједорска полиција већ 
годинама, на овај начин, показује ху-
маност.
"Ово је само једна у низу активности 
које МУП организује у оквиру обиље-
жавања Дана полиције и у току ових 
пет дана 67 полицијских службеника 
Полицијске управе Приједор ће даро-
вати крв", рекла је Алендаревићeva. 

ПОВОДОМ ДАНА ПОЛИЦИЈЕ 
ПРИПАДНИЦИ ПУ ПРИЈЕДОР 

ДАРОВАЛИ КРВ

Текст:  Гордана Каурин

Прољеће је и све се 
буди, али многима се 
само спава. Многе осо-
бе баш у прољеће мучи 
летаргија, безвољност и 
осјећај константног умо-
ра. Чак и оне најздра-
вије.  Прољећни умор 
се јавља у марту или у 
априлу и карактеристич-
но је да траје до чети-
ри недјеље. За разлику 
од овог хронични умор 
траје најкраће четири 
мјесеца и везан је за 
одређене болести. 
Др Земира Ахмић, на-
челник Службе поро-
дичне медицине Дома 
здравља Приједор каже 
да је прољећни умор 
нешто што можемо рије-
шити промјеном живот-
них навика.
„Потребно је полако 
кренути са  физичком 
активношћу, рецимо 

шетња је активност која 
се препоручује. Потреб-
но је промијенити исхра-
ну,  више се не треба јести 
она тешка храна, погото-
во  не индустријски пре-

рађена храна,  узимати 
што више воћа и поврћа,  
значи природно узгојена 
храна. Такође је потреб-
но узимати воде до два 

литра дневно“, каже Ах-
мићева.
Ментално здравље је 
такође наша велика од-
говорност и прољећни 
умор који на неки начин 
представља здрав умор 
је једна врста сигнала и 
поруке нашег тијела да 
треба мало више да се 
окренемо себи.
Психолог у Центру за 
ментално здравље Дома 
здравља Приједор Вања 
Дејановић истиче да се с 
прољећем буди све, па  и 
наше тијело.
„Прољеће је буђење 
свега у нашој природи 
и послије оне зиме која 
је нека врста затишја 
ми добијамо нешто што 
ће обогатити и нас јер  
природа с тим буђењем 
нама даје на распола-

гање оно што ће нашем 
тијелу да буде од кори-
сти“, наводи Дејановиће-
ва.

ЗДРАВИМ ЖИВОТНИМ 
НАВИКАМА ПРОТИВ 
ПРОЉЕЋНОГ УМОРА

Др Земира Ахмић

Вања Дејановић, психолог
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Текст:  Зоран Совиљ

Приjeдoрскo Плaнинaрскo 
друштвo „Клeкoвaчa“ пo 
42. пут oргaнизoвaлo je мa-
нифeстaциjу пoд нaзивoм 
„Пoздрaв прoљeћу“. Oкo 800 
плaнинaрa из Србиje, Хрвaт-
скe, Слoвeниje, Фeдeрaциje 
БиХ и Рeпубликe Српскe мaр-
ширaлo je стaзoм дугoм 13 
килoмeтaрa oд Рajкoвићa 
прeкo Кoзaрaчкoг кaмeнa, Бe-
шићa пoљaнe и Глaвушe дo 
Mрaкoвицe. Кишa и сниjeг 
кojи je пaдao нa Mрaкoвици 
уклизaли су стaзу и oтeжaли 
крeтaњe, aли плaнинaри, пa и 
oни нajмлaђи, нису дaли дa им 
тo пoрeмeти зaцртaнe циљeвe. 
Дeвeтoгoдишњи Крстo Jaн-
дрић из Приjeдoрa кaжe дa je у 
пoчeтку билo хлaднo, aли дa je 
нa крajу свe дoбрo зaвршилo. 
“Билo je ту и пaдoвa, aли ниje 
ништa билo прeтjeрaнo тeш-
кo. Кaд су били тeшки и стр-

ми диjeлoви, имao сaм  или 
штaпoвe или су нaм дaли ужe 
пa смo сe пeњaли”, кaжe oвaj 
млaди плaнинaр.  
Дa пoздрaви прoљeћe и дру-
гуje сa oстaлим плaнинaримa, 
из Пискaвицe je стиглa Дaни-
цa Звoнaр, кoja je истaклa дa 
je мaнифeстaциja дoбрo oргa-
низoвaнa. 
„Упoзнaли смo мнoгe при-
jaтeљe из других мjeстa, штo 
je вeoмa вaжнo. Ширимo при-
jaтeљствo, плaнинaрствo, дру-
гaрствo, здрaв живoт. Чувaмo 
прирoду, упoзoрaвaмo људe дa 
тo рaдe и дaљe, штo je нajвaж-
ниje зa дaнaшњe вриjeмe jeр 
тeшкo je нaћи oвaкo лиjeпa и 
чистa мjeстa кao штo je Кoзaрa 
и кao штo су њeнe шумe“, рe-
клa je Звoнaрeвa.
Нa Кoзaру и нa мaнифeстaциjу 
„Пoздрaв прoљeћу“ гoдинaмa 
дoлaзe и плaнинaри из Слoвe-
ниje и Хрвaтскe. Кишa и сниjeг 
мaлo су пoрeмeтили плaнoвe 

мaрширaњa, aли нa гoстe из 
oвe двиje држaвe Mрaкoви-
цa и дружeњe сa другим плa-
нинaримa и oвe гoдинe oстa-
вили су пoзитивнe утискe. 
Сeдaмдeсeтчeтвoрoгoдишњи 
Лукa Mлинaр плaнинaри чeти-
ри дeцeниje, a сa кoлeгaмa из 
слoвeнaчкoг Плaнинaрскoг 
друштвa „Mислињa“ дoшao 
je дa сe нa Mрaкoвици дружи 
сa приjaтeљимa. Кaжe дa je 
тo њeгoв живoтни пут и дa сe 
сa кoлeгaмa из Плaнинaрскoг 
друштвa „Клeкoвaчa“ дружи 
вишe oд пeтнaeст гoдинa. 
Tрeћи пут нa Кoзaри и нa 
„Пoздрaву прoљeћу“ билa 
je Aнa Maриja Maркoвић из 
Хрвaтскoг плaнинaрскoг друш-
твa „Сoкoлoвaц“ из Пoжeгe. 
“Искрeнo рeчeнo, Кoзaрa je 
jaкo сличнa нaшeм Пaпуку. 
Врлo смo слични пo висинaмa 
и пo oвoм свeму, aли eвo мo-
ждa, aкo oви мojи нeћe читaти, 
чaк ми je Кoзaрa мaлo зa-

нимљивиja, мaлo aтрaктивниja 
oд Пaпукa. Прeлиjeпo нaм je 
oвдje”, уз oсмиjeх je нaглaсилa 
Maркoвићeвa. 
Плaнинaрскoм стaзoм oд 
Рajкoвићa дo Mрaкoвицe мaр-
ширaли су и учeници Срeдњe 
шкoлe унутрaшњих пoслoвa из 
Бaњaлукe, кojи ћe, кaкo су рe-
кли, сa Кoзaрe пoниjeти пунo 
лиjeпих утисaкa. 
“Први пут сaм нa Кoзaри и 
први пут oвoлику дистaнцу дa 
пjeшaчим. Прeдивнo je искуст-
вo и нaдaм сe дa ћу и сљeдeћe 
гoдинe aкo Бoг дa oвдje пjeшa-
чити и вeoмa je лиjeпa oвa 
турa. Видиo сaм дa oвдje имa 
jaкo дoбрих и хумaних људи 
кojи ћe пoмoћи укoликo сe 
дeси нeкa нeвoљa”, истичe 
oсaмнaeстoгoдишњи Mилoвaн 
Грмушa.  И њeгoв кoлeгa Maр-
кo Врaњeш кaжe дa je aтмoс-
фeрa нa мaнифeстaциjи билa 
зa пaмћeњe, дoдajући дa jeдвa 
чeкa сљeдeћи дoлaзaк. 
У свoj кaлeндaр aктивнoсти, 
Плaнинaрскo друштвo “Maje-
вицa” из Биjeљинe уврстилo 
je и “Пoздрaв прoљeћу” нa 
Mрaкoвици. Сa 40 биjeљин-
ских плaнинaрa, нa Кoзaру су 
дoшлa и чeтири прeдстaвникa 
туристичкe oргaнизaциje oвoг 
грaдa. 
„Mи смo сe oргaнизoвa-
ли и нa пoзив приjaтeљa 
из Плaнинaрскoг друштвa 
'Клeкoвaчa' дoшли дa пoдр-
жимo oву мaнифeстaциjу 
и дa будeмo нa 'Пoздрa-
ву прoљeћу'. Нeпoвoљнo 
вриjeмe ниje пoквaрилo нaшe 
рaспoлoжeњe jeр смo прoвe-
ли угoднo вриjeмe сa нaшим 
приjaтeљимa плaнинaримa 
нa Кoзaри“, рeкao je Oливeр 
Oстojић, вoдич у Плaнинaрскo 
eкoлoшкoм друштву „Majeви-
цa“.
У Плaнинaрскoм сaвeзу Рeпу-

бликe Српскe истичу дa je 
„Пoздрaв прoљeћу“ jeднa oд 
нajвaжниjих мaнифeстaциja у 
кaлeндaру oвe oргaнизaциje. 
“Mи гeнeрaлнo имaмo кaлeн-
дaр  гoдишњих aкциja Сaвeзa 
и свaкo друштвo дoстaвљa aк-
циje oд знaчaja кoje прoлaзe 
oдрeђeну прoвjeру и вeри-
фикaциjу и  унoсe сe у кaлeн-
дaр. Jeднa oд нajзнaчajниjих 
je oвa aкциja, кojу свaкaкo 
пoдржaвaмo и увиjeк ћeмo 
пoдржaвaти и вeћинa плa-
нинaрских  друштaвa Рeпубли-
кe Српскe учeствуje у aкциjи”, 
истaкao je Нeнo Дoбриjeвић, 
прeдсjeдник Сaвeзa.  
Плaнинaрскo друштвo 
“Клeкoвaчa” успjeшнo je oр-
гaнизoвaлo и oвoгoдишњу 
мaнифeстaциjу “Пoздрaв 
прoљeћу”. Иaкo су врeмeнскe 
приликe билe нeпoвoљнe у 
првoм диjeлу дaнa, дoмaћини 
су зaдoвoљни oдзивoм гoстиjу 
и укупним aмбиjeнтoм. “Oвo 
je 42. пут кaкo oргaнизуjeмo 
oву мaнифeстaциjу. Зaдoвoљ-
ни смo oдзивoм друштaвa 
из Рeпубликe Српскe, диjeлa 
Фeдeрaциje БиХ, Хрвaтскe, 
Слoвeниje и Србиje. Сви oни 
кojи рeдoвнo дoлaзe, дoшли 
су и oвaj пут, нeки у мaњeм 
брojу, aли углaвнoм су сe сви 
oдaзвaли кojи су дoлaзили 
и прeтхoдних гoдинa нa oву 
мaнифeстaциjу. Сa тe стрaнe 
мoжeмo бити зaдoвoљни”, 
рeкao je Дрaгaн Рoмчeвић, 
прeдсjeдник ПД „Клековача“. 
Врeмeнскe приликe билe су 
пoвoљниje у другoм диjeлу 
дaнa штo je плaнинaримa 
oмoгућилo дa сe нeсмeтaнo 
дружe уз вojнички пaсуљ. 
“Пoздрaв прoљeћу” трeбaлo 
je дa oбoгaти и музичкo зaбaв-
ни прoгрaм, aли je oн oткaзaн 
збoг дaнa жaлoсти у Рeпубли-
ци Српскoj. 

Нa Mрaкoвици oдржaнa 42. мaнифeстaциja „Пoздрaв прoљeћу“
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ПЛAНИНAРЕ ВЕЖЕ ЧВРСТО ПРИJATEЉСTВО

ПРИЈЕДОРЧАНИ У АКЦИЈИ "ЧИСТО ПРОЉЕЋЕ"
Текст:  Приједорград.орг

Акција " Чисто прољеће" 
заживјела је 2021. го-
дине у организацији 
Одјељења за саобраћај, 
комуналне послове и 
заштиту животне сре-
дине и имовинско-стам-
бене послове Градске 
управе Приједор и тако 
се на симболичан на-
чин обиљежавају два 
битна датума, први дан 
прољећа и Свјетски дан 
шума.
Ове године акција је по-
чела  садњом 18 комада 
садница липе у парку 
"Стари град" коју су про-
вели ученици 3/1 разре-
да ЈУ Гимназије "Свети 
Сава" Приједор .
Сама акција "Чисто 
прољеће" поред садње, 
обухватила је саку-
пљање отпада са ули-
ца, насеља, зелених 

површина, шеталишта, 
игралишта. Учествовање 
у акцији било је добро-
вољног карактера.
И ове године одзив грађа-
на је био за сваку похва-
лу. У њој је учествовало 
доста прошлогодишњих 
учесника, али и доста но-
вих учесника.
„Овим путем захваљује-
мо свим мјесним зајед-
ницама, основним и 
средњим школама, спор-
тским клубовима, удру-
жењима, организацијама 
и појединцима што су се 
одазвали на наш позив! 
Такође, захваљујемо се 
Националном парку Ко-
зара, што је и ове године 
подржао ову акцију, као 
и ЈПШ "Шуме Републике 
Српске" а.д. Соколац ШГ 
"Приједор", који су при-
јатељи акције“, навели су 
из Градске управе.

Мјештани Јелићке познати по активизму

Удружење грађана "Покренимо Ламовиту" очистило 
своје мјесто
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DOM ZA STARIJA DOM ZA STARIJA 
LICA "DRINIĆ" LICA "DRINIĆ" 

PRIJEDORPRIJEDOR

SRETAN I SRETAN I 
BLAGOSLOVEN  BLAGOSLOVEN  
USKRS!USKRS!

SRETAN I SRETAN I 
RADOSTAN RADOSTAN 
USKRS!USKRS!

Текст:  Гордана Каурин

Вјерници католичке вјерои-
сповијести у недјељу ће про-
славити највећи хришћански 
празник  Ускрс. Честитке, 
тим  поводом упутио им је 
свећеник  Марко Видовић, 
жупник жупе Светог Јосипа 
у Приједору. Видовић каже 
да  се за Ускрс  вјерници по-
чињу припремати 40 дана 
прије празника, а то је пост. 
Вријеме прије Ускрса је 
вријеме покоре. С Ускрсом, 
како је нагласио славимо по-
четак новог живота. Задња 
седмица је Велики или Све-
ти тједан по ријечима жуп-
ника Видовића, а недјељом 

Цвјетницом се обиљежава 
Исусов улазак у Јерусалим.   
Устајање на нови живот, 
Ускрс,  кршћани славе у не-
дјељу.  У суботу увече, након 
обреда,  а то је типично за 
вјернике католике, слиједи 
ускршњи благослов јела. То 
вјерници, по крсној милости, 
који су крштени,  сами себи 
могу благословити  благо-
слављеном водом и поје-
сти. Жупник Видовић исти-
че да се на Велики четвртак 
обиљежава   вријеме када је 
Исус посљедњи пут вечерао 
са својим ученицима. “Тад је 
установио оно без чега нема 
кршћанства, то је света миса 
или литургија. То је свеће-

нички ред, имамо од тада 
свећенике, службенике ол-
тара. И дао је заповијед љу-
бави. Бићете препознатљиви 
ако будете имали љубави 
једни за друге”, наводи Ви-
довић. На Велики петак се у 
Великом тједну, или недјељи 
помињу  Исусове муке, раз-
апињање на крсту. Код ка-
толика је обавезан пост на 
Велики петак, а за све особе 
старије од 14 година обаве-
зан је и немрс. Немрс значи 
да се не једе месо, док пост 
значи да се особа уздржава 
од јела и пића. На Велику 
суботу  већ увече се слави 
Исусово ускрснуће. 
“Исусово ускрснуће је по-
бједа над сваким злом, нај-
већа побједа, јер је  највећи 
наш непријатељ смрт. То је 
ускрснуће. А оно што зна-
мо сви јесу симболи које ми 
користимо. Да навијестимо 
ту побједу најједноставнији 
симбол који ми вјерници ко-
ристимо јест јаје. Свим вјер-
ницима католицима,  желим 
да Ускрс буде благдан по-
бједе, добра над злом, то је 
Ускрс. Да прво сломимо зло 
у себи, а онда зло које нано-
симо једни другима,  да то 

буде почетак нашег ускрси-
вања овдје на земљи  И од 
срца свим вјерницима сре-
тан и благословен Ускрс”, по-
желио је жупник Видовић.
Познато је да Ускрс увијек 
пада истог дана, односно 
у недјељу. Само се датум 
мијења сваке године. Пет-

ком се фарбају јаја у кући, 
најчешће црвеном бојом, 
која обиљежава Исусову 
крв. Јаја се не смију дирати 
до недјеље, а обичај је да се 
укућани међусобно куцају 
јајима, као и свако ко уђе у 
дом. 

ЖУПНИК МАРКО ВИДОВИЋ: ИСУСОВО 
УСКРСНУЋЕ ЈЕ ПОБЈЕДА НАД СВАКИМ ЗЛОМ

Жупник Марко Видовић

želimo vam sretan i radostan želimo vam sretan i radostan 
uskrs, da ga dočekate sa svojim uskrs, da ga dočekate sa svojim 
najbližima, okruženi ljubavlju i najbližima, okruženi ljubavlju i 

srećom.srećom.
ŽELIMO VAM SRETAN I ŽELIMO VAM SRETAN I 
NEZABORAVAN USKRS, NEZABORAVAN USKRS, 

TE DA GA PROVEDETE SA SVOJIM TE DA GA PROVEDETE SA SVOJIM 
NAJBLIŽIMA U ZDRAVLJU I NAJBLIŽIMA U ZDRAVLJU I 

VESELJU!VESELJU!
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УЧЕНИЦИ ПРИЈЕДОРСКЕ ГИМНАЗИЈЕ 
ОСВОЈИЛИ ШЕСТ МЕДАЉА ИЗ ФИЗИКЕ

Текст:  
Рената Шикањић Новаковић

На Регионалном такмичењу 
из физике, приједорски гим-
назијалци постигли су сјајне 
резултате. Освојили су три 
златне, једну сребрну и двије 
бронзане медаље.
Златне медаље припале су 
Андреи Врућинић, Срђану Ма-
стикоси и Софији Гашић.
"С обзиром да се ми сви такми-
чимо већ дужи низ година још 
од основне школе овај пут тре-
ма је изостала. Била је опуште-
на атмосфера јер нисмо имали 
притисак од стране професора 
и то нам је била олакшавајућа 
околност", рекла је ученица 
другог разреда Софија Гашић. 
Друго мјесто и сребрну ме-
даљу освојила је Моника Ма-
рин, ученица четвртог разреда 
која каже да су већ кренули са 
припремама за Републичко 
такмичење.
"У питању је континуирани 
рад, али мислим да смо првен-
ствено успјели захваљујући 

нашем професору и ментору 
Саши Комшићу. Његовим ула-
гањем времена и труда у нас 
успјели смо да остваримо тако 
добар резултат", рекла је Мо-
ника.
Трећепласиране су Милица 
Дошен и Милица Тејић. 
"Дуго се није догодило да шест 
ученика из једне школе освојe 
медаљe. Ја сам овог пута била 
трећа. Ово ми је прво искуство 
на такмичењу у средњој шко-
ли и веома сам задовољна са 
овим резултатом", рекла је 
ученица првог разреда Мили-
ца Тејић.
Професор физике Саша 
Комшић, који је припремао 
ученике за ово такмичење 
није крио своје задовољство 
како по питању подршке коле-
га тако и по питању постигну-
тих резултата.
"Шеснаеста година је како ра-
дим у Гимназији  'Свети Сава' и 
само једном смо имали мало 
бољи резултат. Тешко је више 
било шта додати, ученици су 
све сами рекли. Овдје је за-

иста ријеч о вриједним и та-
лентованим ученицима који 
су посвећени раду и који воле 
физику као наставни предмет. 
Вриједно су се припремали и 
пратили моја упутства. Вријед-

ни су и кроз редовну наставу 
гдје се исто тако доста ради. 
Ја можда јесам строжији и 
захтјевнији професор али овај 
тип ученика ће увијек знати 
цијенити такав приступ", ре-

као је Комшић.
Ученици вјерују да ће своје 
знање добро показати и на Ре-
публичком такмичењу које би 
требало да се одржи 13. апри-
ла. 

Професор Комшић са ученицима

Текст:  Бојана Мајсторовић

Министарство унутрашњих 
послова /МУП/ Републике 
Српске у Приједору је промо-
висало Средњу школу унутра-
шњих послова. На Тргу мајо-
ра Зорана Карлице показали 
су дио опреме коју користе у 
раду, али и стечене вјешти-
не. Ученици других разреда 
средњих школа истичу да им 
се допало оно што су видјели 
на промоцији.
Средња школа унутрашњих 
послова има трећи и четвр-
ти разред и могу је уписати 
ученици након што заврше 
два разреда било које друге 
средње школе. Инспектор за 
полицијска овлашћења са по-

лицијском тактиком у Средњој 
школи унутрашњих послова 
Душко Стојаковић каже да ће 
конкурс за упис 120 дјечака и 
30 дјевојчица бити расписан 
до краја марта.
“Посебни услови су да канди-
дат има завршена два разреда 
средње школе, општи успјех у 
оба разреда да буде добар и 
владање врло добро и да на 
дан затварања конкурса нема 
више од 18 година. Општи 
услови су да је држављанин 
РС, односно БиХ, да је психо-
физички спреман за школо-
вање у Средњој школи унутра-
шњих послова, да се против 
кандидата не води ни кривич-
ни ни прекршајни поступак, а 
ти детаљи биће дефинисани 

конкурсом”, рекао је Стојако-
вић.
Он додаје да ће кандида-
ти имати љекарски преглед, 
одређене физичке провјере, 
тест општег знања и интер-
вју као завршни вид провје-
ре. Стојаковић подсјећа да је 
за оне који упишу ову школу 
предвиђен низ погодности.
“Поред свих права која имају 
сви ученици било које друге 
средње школе у Републици Ср-
пској, а то је да могу да наставе 
након средње школе образо-
вање у било којој високошкол-
ској установи, јесу услови да је 
школовање у Средњој школи 
унутрашњих послова бесплат-
но, да ученици након завршет-
ка Средње школе унутрашњих 
послова имају сигурно запо-
слење у оквиру Министарст-
ва унутрашњих послова. Они 
најбољи међу њима добиће 
прилику да се даље на трошак 
Министарства усавршавају у 
високошколским установама 
и у Србији и у Републици Ср-
пској”, рекао је Стојаковић.
Прошле године уписана је 
прва генерација у трећи раз-
ред Средње школе унутра-
шњих послова и она има 183 
ђака. Сви бораве у интернату 
у Бањалуци. Из МУП-а кажу 
да због војно-полицијског на-
чина школовања ученици већ 
након пар мјесеци постају од-
говорнији. Због дисциплине и 
оцјена добили су похвале и од 
Републичког педагошког заво-
да Српске.

ШКОЛОВАЊЕ БЕСПЛАТНО У 
СРЕДЊОЈ ШКОЛИ УНУТРАШЊИХ 
ПОСЛОВА, А НАКОН ЊЕГА СИГУРНО 
ЗАПОСЛЕЊЕ

БУДУЋИМ СТУДЕНТИМА 
БЕСПЛАТНО 

ШКОЛОВАЊЕ, 
СМЈЕШТАЈ И 

ПРИПРЕМНА НАСТАВА
Текст:  СРНА

Ученици четвртог разреда 
средње школе који се одлуче 
да студирају на Рударском фа-
култету у Приједору добиће 
бесплатно школовање и смје-
штај захваљујући републич-
ком и буџету града Приједора, 
као и бесплатну припремну 
наставу за пријемни испит, 
саопштено је из овог факул-
тета. Рударски факултет с 
циљем промоције уписа нове 
генерације студената интен-
зивно реализује презентације 
за средњошколце из и изван 
Приједора, представљајући 
студије на смјеровима Рудар-
ско инжењерство, Геолошко 
инжењерство и Инжењерст-
во заштите животне средине. 
Припремну наставу за при-
јемни испит уживо или онлајн 

води особље ове високош-
колске установе. Рударски 
факултет у Приједору једина 
је измјештена организаци-
она јединица Универзитета 
у Бањалуци. Школује кадар 
за којим расте потреба на 
тржишту рада и више од 90 
одсто оних који заврше овај 
факултет је запослено. Радни 
однос заснивају у рудници-
ма, институтима, министар-
ствима, геолошким служба-
ма, службама за мониторинг 
управљања отпадом, у ту-
нелоградњи и другим обла-
стима. Студије трају четири 
године, велика је могућност 
стипендирања из различитих 
извора, како јавних буџета 
тако и компанија које нуде 
прилику за обављање при-
правничког стажа, а потом и 
за запослење.

Ученици одушевљени презентацијом 



Текст:  Деборах Совиљ

У Приједору је одржано предавање за 
средњошколце под називом "Кад се 
живот преокрене", у оквиру истоиме-
ног пројекта Агенције за безбједност 
саобраћаја Републике Српске. Ученици 
завршних разреда средњих школа, као 
будући возачи, упозорени су на опасно-
сти којима су изложени млади возачи 
те на који начин да буду безбједнији у 
саобраћају. Снажан утисак на њих оста-
вила је лична прича Дејана Трнинића 
који је, као млад и неискусан возач, 
због вожње под дејством алкохола и 
не поштујући ограничење брзине, са 
19 година доживио тешку саобраћајну 
несрећу након које је остао везан за ин-
валидска колица. 
"Народна изрека каже да је боље учити 
на туђим грешкама него на властитим. 

То некако и јесте поента овог преда-
вања, гдје се обраћамо ученицима од 
17 или 18 година, који су на прагу по-
лагања возачког испита. Причамо им 
наше личне приче, не би ли они изву-
кли поуке из наших грешака, да схва-
те ризик који доводи до саобраћајних 
незгода. То су брза вожња, вожња под 
утицајем алкохола, невезивање појаса 
или употреба мобилног телефона. Мла-
ди људи у узрасту од 18 до 30 година су 
најугроженија категорија учесника у са-
обраћају", истиче Трнинић.
Кампања "Кад се живот преокрене" по-
стала је препознатљивост Агенције за  
безбједност саобраћаја, која је спрово-
ди широм Републике Српске у сарадњи 
са Удружењем жртава саобраћајних 
незгода "Степ", рекао је Младен Петро-
вић, директор ове агенције. 
"Мислим да ова кампања и ове приче 

које ми показујемо средњошколцима, 
остављају веома јак утисак и да нико 
неће отићи с овог предавања без неке 
емпатије. Суштина је да подигнемо 
свијест наших суграђана да буду опрез-
нији у сaобраћају и да смањимо број 
жртава. Захвални смо Граду Приједору 
који је препознао важност тога", изја-
вио је Петровић новинарима. 
У име Градске управе и Савјета за без-
бједност саобраћаја Приједор, замје-
ник градоначелника Жарко Ковачевић 

захвалио је људима из Агенције за без-
бједност саобраћаја РС  који, како је ре-
као, раде важан посао.
"Ми причамо о превенцији сваки пут, 
причамо о томе како превенција једне 
саобраћајне незгоде може довести до 

тога да не изгубимо један млади живот, 
да се не деси нека тешка тјелесна по-
вреда, утичемо на свијест ових младих 
људи који ускоро постају возачи, да буду 
озбиљнији, а њихов приступ саобраћају 
бољи. Да се не деси нека саобраћајна 
незгода која може упропастити и њихов 
и живот њихове породице", поручио је 
Ковачевић, који је и предсједник Савје-
та за безбједност саобраћаја Приједор.
Ученици су погледали презентацију Ни-
коле Торбице из Агенције за безбјед-

ност саобраћаја, а приказане су им и 
пијане наочале које симулирају ефекат 
алкохола на вид и моторичке способно-
сти. Слична предавања биће одржана и 
у другим локалним заједницама. 

Текст:  Гордана Каурин

Вјештачка интелигенција 
је већ деценију присутна у 
свјетском образовању. Ко-
лико је присутна код нас и 
да ли је професори и учени-
ци користе и на који начин,  
истражили смо у Електро-
техничкој школи у Приједо-
ру.
Ученик четвртог разреда 
Електротехничке школе, 
смјера информационе тех-
нологије Стефан Видичевић 
каже да је ово широка и вео-
ма занимљива тема. 
“Конкретно користим је 
пуно зато што је некако у 
склопу мог занимања. Ја 
се бавим програмирањем 

и  постоји велика количина 
алата који могу да ми помо-
гну да ефикасно радим тај 
свој посао. Да ли је опасна? 
Зависи, јер  неки алати који 
су моћни могу да се користе 
у погрешне сврхе као и све 
до сад што су људи измисли-
ли, али може да буде корис-
на, јер  стручне  људе   прави 
још ефикаснијим зато што 
што им убрзава и олакшава 
тај посао који они обављају”, 
истиче Стефан.
Ученица четвртог разре-
да ове приједорске школе 
Дрена Цвијић наводи да 
све чешће у друштву чује да 
њени пријатељи питају вјеш-

тачку интелигенцију за неке 
најосновније ствари.
Иако вјештачка интелиген-
ција доноси бројне пред-
ности кад је образовање у 
питању, важно је нагласити 
да професори и  даље имају 
кључну улогу у обликовању 
и усмјеравању процеса 
учења.
Професор у Електротехнич-
кој школи Бранко Шалаба-
лија сматра да вјештачка ин-
телигенција може помоћи 
ученицима да много науче, 
али и да је они најчешће 
употребљавају кроз рјеша-
вање задатака. 
“Као алат за помоћ за неке 
ствари омогућава једну ве-
ома брзу обраду података 
коју једноставно не може 
сам човјек да испрати или 
би требало да потроши до-
датно вријеме да се то све 
обави, а овако у једном 
смислу паралелног про-
вођења и обраде података 
и рада на тим подацима ве-
ома пуно помаже”, сматра 
Шалабалија.
Како се вјештачка интели-
генција све више интегрише 
у образовни систем, важно 
је разумјети ограничења и 
потенцијалне користи. Иако 
може пружити корисне уви-
де и препоруке, вјештачка 
интелигенција не би требала 
замијенити стручност и вод-
ство наставника. 
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Учити на туђим, а не на властитим грешкама

НЕОПХОДАН ОПРЕЗ У САОБРАЋАЈУ, НАРОЧИТО КОД 
МЛАДИХ ВОЗАЧА

Са предавања за средњошколце

ВЈЕШТАЧКА ИНТЕЛИГЕНЦИЈА И ОБРАЗОВАЊЕВЈЕШТАЧКА ИНТЕЛИГЕНЦИЈА И ОБРАЗОВАЊЕ
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Текст:  Деборах Совиљ

Били стари или нови, лифтови се мо-
рају одржавати. Знају то и ватрогас-
ци који су недавно имали интервен-
цију у једној од приједорских зграда. 
Прошле године евидентирали су 
укупно шест таквих интервенција. 
Лифтови се најчешће заглављују 
због нестанка електричне енергије, 
преоптерећења или квара. У Терито-
ријалној ватрогасно-спасилачкој је-
диници истичу да додатни проблем 
представља то што се у лифту често 
заглаве дјеца, особе склоне паници 
или болесне особе. Потребно је брзо 
реаговати, а такве интервенције су 
захтјевније, јер је неопходан већи 
број ватрогасаца.
"Најмање тројица ватрогасаца мо-
рају бити на интервенцији, с тим да 
један кад приђе лифту, смирује особу 
која је заглављена, објашњава јој шта 
ће радити и на који начин ће изврши-
ти извлачење. Друга двојица ватро-
гасаца одлазе на кров гдје се обично 
налази погонска станица. Доводе је 
у безнапонско стање и врше ручно 
помјерање лифта на задовољавајућу 
етажу. Тада извлаче особу која је за-
глављена у лифту", објашњава Радо-
ван Мартић, старјешина ТВСЈ Прије-
дор.
Он подсјећа да има више врста лиф-
това. Зависни од погона, ту су елек-
трични и хидраулични лифтови, а по 

намјени теретни и путнички. С об-
зиром на велики број произвођача 
и различитих врста лифтова, ватро-
гасци морају да уче о томе, јер им је 
овакво знање битно на терену.
"Ми скоро свакодневно теоретски 
учимо о лифтовима, а имамо изу-
зетно добру сарадњу с предузећем 
'Сингерица лифтови', које их одржа-
ва. Недавно смо на више локација 
обишли различите врсте лифтова и 
стечено знање провјерили у пракси. 
Видјели смо како се доводи лифт у 
безнапонско стање, како се врши по-
мјерање лифта и како отворити вра-
та", истиче Мартић.
Међу несвакидашњим интервен-
цијама, убраја се и спасавање кућних 
љубимаца који су прецијенили своје 
способности па остали заглављени 
или се затекли на висини с које не 
смију сићи. 

"Што се тиче скидања кућних љу-
бимаца са стабла или склањања из 
неких просторија гдје су ушли па не 
могу изаћи, то и није толико тешко. 
Међутим, проблем нам представљају 
интервенције гдје се захтијева 
уклањање гнијезда стршљена или 
змија. Ми нисмо обучени за то и не-
мамо задовољавајућу опрему, али 
користимо оно што имамо: ватрогас-
не интервенцијске униформе, разне 
спрејеве и хватаљке за змије", каже 
старјешина приједорских ватрогаса-

ца. 
Доласком прољећа, интензивирају 
се радови на крчењу земљишних 
посједа, уклањању биљног отпада 

и корова. Самим тим повећавају се 
интервенције на гашењу пожара на 
отвореном. Од укупно 365 интер-
венција приједорских ватрогасаца у 
прошлој години, 58 се односило на 
гашење пожара шуме и ниског ра-
стиња. Због тога из приједорске Те-
риторијалне ватрогасно-спасилачке 
јединице апелују на грађане да се 
суздрже од паљења ватре на отво-
реном простору, а уколико то морају, 
да се придржавају препорука на које 
ватрогасци редовно указују. Законом 

о прекршајном поступку предвиђено 
је да ће казном од сто до 1.000 КМ 
бити кажњено физичко лице уколико 
врши спаљивање отпада, а да о томе 
није обавијестило Територијалну ва-
трогасно-спасилачку јединицу. 
"Уколико већ морају да спаљују, 
нека пале мале количине отпада 
истовремено. Ватру не треба пали-
ти барем двјеста метара у близини 
шуме или 30 метара од објеката који 
су изграђени од горивог материја-
ла. Грађани ватру да не пале испод 
далеководних жица, а простор гдје 
се врши спаљивање да се припре-
ми, односно да се очисти у довољ-
ној величини да се ватра не прене-
се на друге гориве објекте. Такође 
не спаљивати биљни отпад и коров 
у близини сталних насада воћњака. 
Уколико се спаљује већа количина 
отпада, да се обавезно о томе оба-
вијести Територијална ватрогасно-
спасилачка јединица, јер ћемо ми, у 
том случају, дати напртњаче или по-
слати нашу екипу која ће дежурати", 
рекао је Радован Мартић. 

ПРОШЛЕ ГОДИНЕ ШЕСТ 
ИНТЕРВЕНЦИЈА У ЛИФТОВИМА

Територијална ватрогасно-спасилачка јединица Приједор

Опрез приликом паљења корова

Радован Мартић, старјешина ТВСЈ Приједор

Отварање лифта (архив Фејсбук Ватрогасци Приједор)

НОВЕ АУТО-ЉЕСТВЕ
Територијална ватрогасно-спа-
силачка јединица Приједор до-
била је ново специјално возило 
намијењено за интервенције 
на великим висинама, а у чију 
набавку су из буџета града из-
двојена 2,3 милиона КМ.
Ријеч је о аутомеханичким 
окретним извлачним љества-
ма, висине 32 метра, а слиједи 
обука руковалаца и предаја на 
употребу, саопштено је из Једи-
нице.
Скупштина града Приједора је у 
новембру 2022. године доније-
ла одлуку о дугорочном заду-
жењу града путем прве емисије 
обвезница јавном понудом у из-
носу од 5,5 милиона КМ, од чега 
су 3,2 милиона КМ намијењена 
за нови вртић, а 2,3 милиона КМ 
за набавку специјалног ватро-
гасног возила.
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Текст:  Зоран Совиљ

У Приjeдoру je прoмoвисaнa 
књигa “Oд Дeтлaкa дo Ист 
Ривeрa”, oбaвjeштajцa и пo-
литичaрa Срeдoje Нoвићa. 
Књигa je aутoбиoгрaфскa и 
бeз клaсичних пoлитичких 
кoнoтaциja. Гoвoри o пoрo-
дици кoja прoлaзи крoз рaзнe 
изaзoвe у рaзличитим друш-
твeним oкoлнoстимa. Дeтлaк 
je Нoвићeвo рoднo сeлo кoд 
Дeрвeнтe, a кao министaр ци-
вилних пoслoвa БиХ, гoвoриo 
je нa сjeдници Гeнeрaлнe скуп-
штинe Уjeдињeних нaциja нa 

Ист Ривeру у Њуjoрку. Aутoр 
пojaшњaвa штa му je биo jeдaн 
oд мoтивa дa нaпишe књигу. 
“Биo сaм пoд нeкoм врстoм 
пoрoдичнoг притискa, приje 
свeгa кћeрки и супругe, aли и 
циjeлe пoрoдицe, дa oстaвим 
нeштo изa сeбe нaкoн тoликo 
гoдинa живoтa и рaдa. Хтиo 
сaм дa кaжeм кaкo мaли људи 
из мaлих мjeстa, људи из си-
рoтињe, људи из биjeдe, чиjи 
рoдитeљи нису ни нaрoдни 
хeрojи, ни нoсиoци спoмeни-
цe, ни члaнoви пaртиje, мoгу 
дa пoстигну нeштo у живoту и 
свojим трудoм и пoнaшaњeм, 
свojим кaрaктeрoм, свojим 

нaстojaњeм дa у живoту 
нaпрaвe снaжaн искoрaк и 
eтo, мeни сe пoсрeћилo дa 
сaм oд тoг мaлoг бoсoнoгoг 
дjeтeтa у сeлу, кao двaнaeстo 
диjeтe у пoрoдици, имao чaст 
и зaдoвoљствo дa гoвoрим 
нa Гeнeрaлнoj скупштини 
Уjeдињeних нaциja у Њуjoр-
ку. Билo je бeзбрoj изaзoвa, 
рaскршћa и тeшких ситуaциja у  
кojимa je чoвjeк лaкo мoгao дa 
oдe нa jeдну или нa другу стрa-
ну. У живoту je тo тaкo, кaдa 
oдeтe у вeлики грaд шaнсe су 
пoлa-пoлa дa будeтe никo или 
дa будeтe нeкo”, кaжe Нoвић. 
Нa прoмoциjи књигe гoвoриo 

je Нoвићeв дугoгoдишњи при-
jaтeљ, министaр унутрaшњих 
пoслoвa Рeпубликe Српскe, 
Синишa Кaрaн. Oн je нaглaсиo 
дa aутoр крoз aутoбиoгрaфску 
књигу шaљe jaсну пoруку дa je 
пoрoдицa стуб друштвa и др-
жaвe и дa сe принцип чувaњa 
пoрoдицe мoжe примиjeнити 
и нa чувaњe држaвe. “Нoвић 
je рaдиo у jeднoм систeму, 
нa њeгoвoм врхунцу и рaспa-
ду тoг систeмa и пoсeбнo  
ствaрању дaнaшњe Рeпубликe 
Српскe. Oвa aутoбиoгрaфиja je 
aутoбиoгрaфиja jeднoг живoтa, 
jeднe пoрoдицe, пoрoдицe Нo-
вић, jeднoг Срeдoje Нoвићa, 
aли рeкao бих, и тo ћe пoкaзaти 
вриjeмe сигурнo зa 20, 30 гo-
динa, тo ћe бити aутoбиoгрa-
фиja jeднoг врeмeнa, jeднoг 
друштвa у пoсљeдњих 50, 60 
гoдинa нa нaшим прoстoримa. 
Срeдoje нaм шaљe пoруку дa 
oнe вриjeднoсти кoje свaки 
чoвjeк пoнeсe из свoje пoрo-
дицe, aкo их примjeнитe крoз 
пoслoвe кoje рaдитe, сигурнo 
нeћeтe пoгриjeшити. To су oнe 
нajљeпшe вриjeднoсти кoje 
мoгу прeниjeти oтaц и мajкa. И 
кoнaчнa пoрукa, кaдa сaчувaтe 
пoрoдицу, пo истoм принципу 
чувaтe и држaву. Aкo изгубитe 
пoрoдицу, изгубићeтe мoждa 
и држaву. To су пoрукe oвe 
aутoбиoгрaфиje”, пoручиo je 
Кaрaн. 

Aутoбиoгрaфску књигу “Oд 
Дeтлaкa дo Ист Ривeрa” 
Срeдoje Нoвићa прирeдилa 
je Издaвaчкa кућa “Бeсjeдa” 
из Бaњaлукe. “Oд Дeтлaкa дo 
Ист Ривeрa” je свaкaкo хрo-
никa jeднoг врeмeнa у 70 гo-
динa, 50 прoшлoг виjeкa и 
oвих 20 гoдинa 21. виjeкa. Нa 
jeдaн aутeнтичaн нaчин, књи-
жeвним jeзикoм врлo спрeт-
нo и вjeштo бaрaтa пoлицajaц 
Срeдoje Нoвић. Oн нaм крoз 
живoт jeднe пoрoдицe прeд-
стaвљa узрaстaњe, стaсaвaњe 
jeднe стaрe држaвe, њeнo 
прoпaдaњe и нaстajaњe нoвoг 
друштвa. У тoм прeплитaњу 
рaзних пoлитичких, eкoнoм-
ских, сoциo-културних 
дoгaђaњa, oн прeдстaвљa jeд-
ну хрoнику врeмeнa”, нaглaсиo 
je Нeнaд Нoвaкoвић, урeдник 
у “Бeсjeди”. Дoдao je дa у oвој 
књизи нeмa пoлитикe. 
Двиje гoдинe пoслиje зaвр-
шeткa Другoг свjeтскoг рaтa 
Срeдoje je рoђeн кao двaнae-
сти син у пoрoдици Видe и 
Љубoмирa Нoвићa. У прoшлoм 
и дaнaшњeм систeму oбaвљao 
je брojнe функциje. Измeђу 
oстaлoг, биo je министaр ци-
вилних пoслoвa БиХ и први 
дирeктoр СИПE, a трeнутнo je 
српски дeлeгaт у Дoму нaрoдa 
Пaрлaмeнтaрнe скупштинe 
БиХ.

У ПРИJEДOРУ ПРOMOВИСAНA КЊИГA СРEДOJE 
НOВИЋA „OД ДETЛAКA ДO ИСT РИВEРA“

Текст:  СРНА

У Хашанима је обиљежено 40 година 
од смрти Бранка Ћопића, једног од нај-
читанијих српских писаца. Код пишчеве 
бисте испред спомен-школе вијеце су 
положили министар просвјете и култу-
ре Републике Српске Жељка Стојичић, 
представници Министарства трговине 
и туризма, општине Крупа на Уни, уста-
нове "Башта сљезове боје", Завичајног 
друштва "Бранко Ћопић" и Основне 
школе "Бранко Ћопић".
Стојичићева је рекла да под балкан-
ским небом није било писца који је во-
лио свој родни крај и људе као што је 
био Ћопић.
"Заљубљен у Грмеч, створио је дјела 
која су један од највећих домета наше 
културне баштине. Остао је најплодо-
носнији и најпревођенији писац, неза-
обилазан у школској лектири", рекла је 
она.
Према њеним ријечима, Министарство 
просвјете и културе је изградњом ре-
плике Ћопићеве родне куће и пројек-
том "Башта сљезове боје" вратило до-
стојанство лику Бранка Ћопића. "Битно 
је да се пројекат одржава у животу у 
смислу да ученици посјећују ово мјесто 
и да на квалитететан начин доживе ље-
поту краја гдје је рођен Ћопић", рекла 
је она. Начелник општине Крупа на Уни 
Младен Кљајић рекао је да 40 година 
од смрти Бранка Ћопића у његовом 
родном крају живи сјећање на писца 
који је својим дјелима свијет упознао 
са Хашанима. "Општина Крупа на Уни 
и даље ће подржавати све манифеста-
ције које доприносе промоцији лика и 

дјела Бранка Ћопића, Хашана и наше 
општине", додао је Кљајић. Директор 
установе "Башта сљезове боје" Блажен-
ка Кењало рекла је да се 40 година од 
Ћопићеве смрт оживљавају његов дух 
и дјела. "Бранко Ћопић није био само 
књижевник, већ и визионар чија су дје-
ла осликавала дух нашег народа, њего-
ву снагу, али и дилеме и боли. Својим 
причама, пјесмама и романима Ћопић 
нас је водио кроз пејзаже наше домо-
вине и лавиринте људских емоција и 
искустава", навела је она. Предсједник 
Завичајног друштва "Бранко Ћопић" 
Хашани Душанка Дакић рекла је да ово 
друштво његује успомену на писца који 
је цијели живот Хашане носио у срцу 
и дјелу. "Отворени смо за сарадњу са 
свима који желе да промовишу дјело 
Бранка Ћопића", рекла је Дакићева.
Након полагања вијенаца испред Спо-
мен-школе, програм је настављен код 
Спомен-куће, а пригодан програм при-
премили су ученици Основне школе 
"Бранко Ћопић". Спомен-плоча Бран-
ку Ћопићу поводом обиљежавања 40 
година од његове смрти откривена  је 
на улазу Природно-математичког фа-
култета Универзитета у Бањалуци, а 
на иницијативу Друштва учитеља Ре-
публике Српске. Српски писац Бранко 
Ћопић, члан Српске академије наука 
и уметности, надахнути приповједач, 
творац занимљивих и упечатљивих ли-
кова и догађаја који је писао свјежим, 
сочним и сликовитим језиком, рођен је 
1. јануара 1915. године. Дипломирао је 
на Филозофском факултету у Београду, 
а у Народноослободилачком рату уче-
ствовао од 1941. године.

Ћопић је почео да пише још као ђак 
учитељске школе и прије Другог свјет-
ског рата објавио је збирке приповједа-
ка "Под Грмечом", "Борци и бјегунци" и 
"Планинци".
Његова прозна дјела су прожета лири-
ком, живописним реалистичким сли-
кањем живота на селу, познавањем 
менталитета и психологије људи Грме-
ча и Подгрмечја, његовог завичаја, те 
ведрином и виталношћу духа.
Написао је већи број књига за дјецу, 
међу којим су: "Бојна лира пионира", 
"Пут у ведрину" /поезија/, "У свијету 
лептирова и медвједа", "Босоного дје-
тињство" /приче/, "Огњено рађање 
домовине" и "Ратниково прољеће" /
збирке пјесама/. Посљедњом збирком 

приповједака "Башта сљезове боје", за 
коју је добио Његошеву награду, Ћопић 
се представио као писац изузетне ми-
саоности и стила, али и као разочарани 
човјек обузет мелахнолијом и сумор-
ним слутњама, посебно у уводу књи-
ге у којем пише о стрепњи од "црних 
коњаника" - убица шпанског пјесника 
Федерика Гарсије Лорке.
То као да је наговијестило његово са-
моубиство 1984. године у Београду. 
Остала Ћопићева дјела су: "Пролом", 
"Глуви барут", "Не тугуј, бронзана стра-
жо", "Осма офанзива" /романи/, "Роса 
на бајонетима", "Сурова школа" и "До-
живљаји Николетине Бурсаћа" /збирке 
приповједака/.

ОБИЉЕЖЕНО 40 ГОДИНА ОД СМРТИ БРАНКА ЋОПИЋА

Oбиљежавање у Ћопићевим родним Хашанима
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Кошаркаши "Приједор-Спартака" побиједили су 
екипу бањалучког "Борца" са 74:72 у оквиру по-
сљедњег кола Лиге Босне и Херцеговине.
Немања Станковић и Андреј Бојанић  су пости-
гли по 14, а Деметриус Нико Госнел и Срђан Лон-
чар по 11 поена за Приједор.
Завршен је  регуларни дио првенства. Познат је 

распоред утакмица у Лиги 6 и лиги за опстанак.
Наредног викенда у Лиги за опстанак "Прије-
дор-Спартак" гостује у Посушју.
У првом колу Лиге за опстанак састаће се још и 
Леотар – Орловик и Промо – Славија. Из Лиге 
БиХ испада један тим.

Текст:  Козарски вјесник

На редовној годишњој Скупш-
тини Тенис клуба "Др Младен 
Стојановић" усвојен је извје-
штај о раду за 2023. годину, 
финансијски извјештај и план 
рада за ову годину. Предсјед-
ник ТК "Др Младен Стојано-
вић" Горан Новић, задовољан 
је резултатима рада .

"Интензивно смо радили на 
омасовљењу клуба. Кроз бес-
платну школу тениса, прошло 
је 85 полазника, а  кроз про-
моцију тениса у основним 
школама 250 дјеце", рекао 
је Новић. Појаснио је да је за 
разлику од претходних годи-
на, клуб имао дупло више по-
лазника, док је 35 полазника 
бесплатне тенис школе наста-

вило редовно са тренинзима. 
Ради се о, како је речено, из-
узетно талентованој дјеци за 
овај спорт, а кроз максимално 
ангажовање  тренера и упра-
ве клуба настојаће да их до-
веду до такмичарског нивоа. 
Захваљујући великој подршци 
града Приједора и спонзора, 
доста су побољшани услови 
рада. Захваљујући подршци 
Градске управе и градона-
челника, биће завршена ком-
плетна реконструкција триби-
на. План је да овај посао буде 
окончан  до почетка јубилар-
ног  50. Меморијала "Др Мла-
ден Стојановић", односно 17. 
"ITF World tennis tour".
Александар Миљешић, пред-
сједник Скупштине ТК "Др 
Младен Стојановић", рекао 
је да је клуб  препознао про-
блем, а то је мањак дјеце  у 
клубу. 
"Резултат који је направљен у 

прошлој години за сваку је по-
хвалу. Клуб је на добром кур-
су, јер  се интензивно ради на 
томе да се што више младих 
укључи у тенис. Наш задатак 
је и да побољшамо  спортску 
инфраструктуру и улажемо у 
тренерски кадар", појаснио је 
Миљешић. 
Поред  50. Меморијала "Др 
Младен Стојановић", однос-
но 17. "ITF World tennis tour", 
клуб ће ове године организо-
вати 18. Турнир из календара 
"Тенис Европе" за дјецу до 
12 година, 14. ИТФ турнир за 
сениоре, 8. "Бијели турнир", 
и турнире из календара РС и 
БиХ.
За најуспјешнију такмичарку 
у прошлој години проглаше-
на је Елена Торбица, репре-
зентативка БиХ, која је имала 
сјајне резултате у прошлој 
такмичарској сезони и која је  
на 54. Избору спортисте гра-

да Приједора, заузела седмо 
мјесто у конкуренцији десет 
најбољих. 
Поручила је да у овој години 
очекује више трофеја и да је 
озбиљно кренула у припрему 
за ову такмичарску сезону.

ОДРЖАНА РЕДОВНА  ГОДИШЊА СКУПШТИНА ТК "ДР МЛАДЕН СТОЈАНОВИЋ"

Скупштина задовољна резултатима рада

РУКОМЕТАШИЦЕ РУКОМЕТАШИЦЕ ""МИРЕМИРЕ""  
БОЉЕ ОД БАЊАЛУЧАНКИБОЉЕ ОД БАЊАЛУЧАНКИ

У Бањалуци је одиграна првенствена утакмица 9. кола Прве 
лиге Републике Српске између домаћина ЖРК "Младост 
1960" и ЖРК "Мира" Приједор, а завршена је резултатом 
29:31.
Стријелци за Женски рукометни клуб "Мира" биле су: 
Милица Грбић 15, Тамара Малић 4, Маја Мутић 4, Ивана 
Новаковић 3, Сара Бојанић 2, Милица Јокић 2 и Наташа 
Пархамов 1. Голман Јована Зечевић имала је 10 одбрана, 
саопштено је из овог клуба.

Елена Торбица најуспјешнија 
такмичарка у прошлој години 

Град Приједор и ове године у циљу љепшег изгледа гра-
да организује акцију „Прољећно уређење града“. 
 Акција обухвата чишћење града, односно 
уређење зелених површина око школа, пословних 
објеката, стамбених зграда, улица, тротоара, обала и 
корита ријека и других неуређених површина на под-
ручју града Приједора. 
 Град Приједор ће у склопу ове акције организо-
вати бесплатан одвоз прикупљеног отпада у акцијама 
као и одвоз кабастог отпада, а према утврђеном рас-
пореду предузећа „Комуначне услуге“. Град ће такође 
обезбиједити одређен број садница цвијећа, украсног 
грмља, клупа и корпи, за уређење  школа и мјесних 
заједница.
 Позивају се грађани, мјесне заједнице, власни-
ци пословних простора, школе, омладинске организа-
ције, НВО, заједнице етажних власника и др. да дају 
свој допринос очувању, заштити и унапређењу жи-
вотне средине. Заједнице етажних власника могу да 
се обрате искључиво путем мјесних заједница којима 
припадају.
 За све информације обратити се Градској управи 
Приједор – Одјељење за саобраћај, комуналне послове 
и заштиту животне средине и имовинско-стамбене по-
слове на телефон 052/245-187.
 Акција уређења почиње 01.04.2024. године и 
трајаће до краја априла. 

ЉЕПШИ И ЧИШЋИ ГРАД ТРЕБА БИТИ БРИГА СВИХ НАС!

 в.д. начелника Одјељења 
Александар Шобот дипл. инж. геодез.

Број: 08-сл/24
Датум:25.03.2024.године 

П  О  З  И  В
за укључивање у акцију 

„Прољећно уређење града“

ОГЛАС
Продајем четири дунума оранице 
у Саничанима 1/1,200 метара иза 
бензинске пумпе.
Цијена 8.000КМ. Све информације 
на телефон : 00 385 91 647 54 12

ОБАВЈЕШТЕЊЕ
У току акције “Чисто прољеће”, 
а по захтјеву Градске управе, 
Одјељења за саобраћај, комуналне 
послове, заштиту животне средине 
и имовинско-стамбене послове, 
предузеће ”Комуналне услуге” а.д. 
Приједор ће у периоду од 01.04. - 
30.04.2024. године, вршити  одвоз   
кабастог  отпада - кућанских апарата, 
дијелова намјештаја и слично.

У градској зони кабасти отпад треба 
одлагати поред контејнера, али не 
на саобраћајнице.

Одвоз  кабастог  отпада у 
приградском и сеоском подручју ће 
се вршити по распореду редовног 
одвоза смећа, те молимо грађане 
да отпад изнесу у раним јутарњим 
часовима како би све било одвезено 
истог дана.

Молимо грађане да се укључе у 
акцију уређења града, и дају свој 
допринос.

За све информације обратити се на 
телефон 052/222-008 и 052/222-109.
                                                                                
 “Комуналне услуге“ а.д. Приједор  

У утакмици 22. кола М: тел Прве лиге Републике Српске, 
фудбалери "Славије" и "Рудар-Приједора" одиграли су 
неријешено 1:1.  Након ремија против "Романије" и 
"Слободе" те бодом код "Соколова" , "Рудар-Приједор" 
сада има 41 бод.  Лидер "Радник" има 52, а "Лакташи" 
45 бодова. У 23. колу гост "Рудар-Приједора" је "Алфа-
Модрича".

ПОДЈЕЛА БОДОВА У 
ИСТОЧНОМ САРАЈЕВУ ""ПРИЈЕДОР- СПАРТАКПРИЈЕДОР- СПАРТАК"" БОЉИ ОД  БОЉИ ОД ""БОРЦАБОРЦА""

ПОРАЗ “ОМАРСКЕ” 
ОД “ БСК-а”

У оквиру 22. кола М: тел Прве лиге РС, играчи "БСК-а" из 
Бањалуке убједљивим резултатом 5:2 (3:0) поразили су тим 
"Омарске". Побједник овог сусрета ријешен је већ у првом 
полувремену. Екипа "Омарске" сада је прикована на дну та-
беле. Са  четири побједе, исто толико ремија и 14 пораза, 
екипа из Омарске има 16 бодова. У наредном колу играју са 
седмопласираним тимом "Фамос".

Текст:  Козарски вјесник

Фото: ФБ страница ФК "Рудар-Приједор"
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Навршава се друга година од како 
ниси са нама. Дана 31.3.2024. 
одржаће се помен на мјесном 
гробљу Петров Гај за вољену

ДУШАНКУ 
(Поповић)
 КОБАС

Сјећање на тебе увијек ће трајати јер те носе у срцу и чувају од заборава 
кћерке Зора, Ружа и синови Здравко, Нико и Мирко са породицама.

18889

Дана 30.3.2024. навршава се 40 тужних дана 
од смрти нашег драгог супруга, оца и деде

МИЛОРАДА ЈАДЕ МИКИЋА
Нека те анђели чувају, а ми ћемо у срцима заувијек да те 
носимо и волимо.
Недостајеш!
Твоји најмилији 18880

Дaнa 30.3.2024. нaвршaвa сe шeст тужних мjeсeци oд 
смрти мajкe, супругe, бaкe  и прaбaкe

MИЛEНE СAВИЋ
Кaжу дa вриjeмe лиjeчи свe, aли нaшa тугa зa тoбoм je 
вjeчнa. Зaувиjeк ћeш живjeти у нaшим срцимa и мислимa.
Супруг Рaткo, син Слaвишa, кћeркe Свjeтлaнa и Сњeжaнa, 
снaхa Бojaнa, зeтoви Жaркo и Mилeнкo, унучaд, прaунучaд 
и oстaлa рoдбинa. 18891

Дана 30.3.2024. навршава се 40 тужних 
дана од како нас је напустио

СЛОБОДАН  БОБАН  ДРАГИЋ
(1955-2024)

Недостајеш! Нека твоја племенита душа 
нађе мир у царству небеском. Живиш 
заувијек у нашим срцима и мислима 
вољен и никад заборављен.
Породица: супруга Нада, синови Радојица 
и Синиша са породицама. 18888

Дана 30.3.2024. двије су године од како 
није са нама наш вољени

ДРАГО ГРБИЋ
(1950-2022)

Чувамо те од заборава.
Супруга Милка, син Стојан и кћи 
Николина са породицама, те породице 
Јанковић, Мишковић, Топић и Јевтић.

00001

Дана 28.3.2024. навршава се годину дана од 
смрти наше вољене супруге и мајке

МИЛКЕ ТОПИЋ
(1948-2023)

Заувијек живиш у нашим срцима. 
Твоји: супруг Радомир, син Мирослав кћерка Младена.

18885

ЂУЈА ГОРОЊА

И послије четири године патимо што смо те 
изгубили. Била си појам доброте, стуб куће и 
породице.
Вјечно захвални твој Мићо са нашим кћеркама.

18886

ДАРКО ОДИЦКИ
(29.3.2013-29.3.2024)

Постоји љубав коју смрт не прекида и туга коју 
вријеме не лијечи. Само моје срце зна како је 
живјети без тебе.
Воле те: твоја Дренчи, брат Дражен и Ивона.

18887

Дана 27.3.2024. навршиле су се двије тужне 
године од смрти наше драге и вољене

БРАНКЕ ЉУБОЈА

Увијек ћеш нам бити у мислима.
Твоји: Синиша, Александра и Лазо.

18884

40 тужних дана од одласка

СЛОБОДАНА 
БОБАНА ДРАГИЋА

Из Саничана
Са тугом и поштовањем 
остајеш у нашим срцима.
Кумови Марићи.

18888

МЛАДЕН БАЛАБАН
(3.4.2013-3.4.2024)

С љубављу и поштовањем.
Супруга Љиљана, кћерка 
Мирјана и син Душко с по-
родицама.

18883

Дана 31.3.2024. навршава 
се 18 година од смрти 

нашег вољеног

ВУКАШИНА 
ГАВРАНОВИЋА

Недостајеш...
Супруга Душанка, син Мла-
ден и кћерка Младена са 
породицама. 18890

Дана 29.3.2024. навршава 
се 11 година од смрти 

нашег вољеног

ДАРКА ОДИЦКОГ
Недостајеш...
Супруга Младена, кћерке 
Калина и Анђела са поро-
дицом. 18890
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SRETAN SRETAN 
USKRSUSKRS

PREDSJEDNIK SKUPŠTINEPREDSJEDNIK SKUPŠTINE
Igor KneginjićIgor Kneginjić

GRAD PRIJEDORGRAD PRIJEDOR  
Skupština gradaSkupština grada

SRETAN SRETAN 
USKRSUSKRS

GRADONAČELNIKGRADONAČELNIK
Slobodan JavorSlobodan Javor

GRAD PRIJEDORGRAD PRIJEDOR  
GradonačelnikGradonačelnik

Svim vjernicima Svim vjernicima 
koji Uskrs slave po koji Uskrs slave po 

gregorijanskom gregorijanskom 
kalendaru želimkalendaru želim

MIRA d.o.o. ČLANICA KRAŠ GRUPEMIRA d.o.o. ČLANICA KRAŠ GRUPE

NEKA VAM NASTUPAJUĆI PRAZNIK NEKA VAM NASTUPAJUĆI PRAZNIK 
DONESE MIR I PORODIČNU RADOST, DONESE MIR I PORODIČNU RADOST, 

DOBRO ZDRAVLJE I LJUBAV DOBRO ZDRAVLJE I LJUBAV 
BLIŽNJIHBLIŽNJIH

SRETAN I RADOSTAN USKRS!SRETAN I RADOSTAN USKRS!

JAVNA USTANOVA DOM ZA LICA SA JAVNA USTANOVA DOM ZA LICA SA 
INVALIDITETOM PRIJEDORINVALIDITETOM PRIJEDOR

SVIM VJERNICIMA SVIM VJERNICIMA 
KATOLIČKE KATOLIČKE 
VJEROISPOVIJESTI VJEROISPOVIJESTI 
SRETAN I SRETAN I 
RADOSTAN USKRS!RADOSTAN USKRS!

SRETAN USKRSSRETAN USKRS

ЧЕСТИТКЕ


